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RADAVA Povodí Vltavy zve-
řejnilo 25. července informa-
ci o uzavření kempu Radava, 
největšího kempu na Vltavě. 
Podle něj musí rekreanti tuto 
lokalitu vyklidit do tří měsí-
ců. Spor se vede o územní 
plán obce Kovářov. Podle 
toho aktuálního totiž některé 
karavany a stany stojí v lese 
nebo na vodní hladině.

Podnět na pořízení změ-
ny územního plánu, který 
Povodí Vltavy zaslalo Obec-
nímu úřadu Kovářov 14. 
března 2023, obsahuje mimo 
jiné také základní údaje 
po požadovaném záměru. 

Modernizace a revitalizace 
kempu měla umožňovat hro-
madnou rekreaci, výstavbu 
staveb a zařízení dopravní 
a technické infrastruktury 
a dalších faktorů souvisejí-
cích s provozem kempu. Dále 
umístění stanů, karavanů 
a obytných vozů, výstavbu 
stanoviště vodní záchranné 
služby, umístění venkovních 
maloplošných zařízení pro 
tělovýchovu, sport a dětská 
hřiště a také zimování plavi-
del. Veškeré zařízení přitom 
má být umístěno nad maxi-
mální hladinou vodního díla 
Orlík, což je 353,6 m n. m.

REGION Sedlčansko udrži-
telně je neformální skupina 
lidí v produktivním věku 
z regionu, která má podob-
né zájmy a společně se 
snaží budovat sousedství, 
vzájemnou pomoc a zvidi-
telňovat udržitelnost lokální 
ekonomiky. Tyto hodnoty 
jsou podle názorů členů 
této platformy velmi důleži-
té a ukázaly se jako podstat-
né v nedávné době, mimo 
jiné během covidu, nebo při 

KRÁSNÁ HORA NAD VLTA-

VOU Třetí ročník festivalu 
města, nazvaného Krás-
nohorské léto, se konal 
v městečku během druhé-
ho srpnového víkendu.

Na pátek naplánovali 
organizátoři, tedy městský 
úřad a MAS, besedu v mu-
zeu v prvním patře zre-
konstruované budovy his-
torické sýpky na náměstí. 

Jejím tématem bylo čtení 
z místních kronik. „Pan 

starosta přečetl dva úryv-

ky, které se týkaly jarmar-

ku. Jedním byl zápis zdej-

šího kronikáře Stanislava 

Kofroně a druhým trhový 

řád. Jde o historický do-

kument, který máme také 

na webu města,“ uvedla 
místní kronikářka Jitka Ba-
lounová s tím, že následně 

VYSOKÝ CHLUMEC Městys 
se snaží zlepšit kvalitu ži-
vota svých obyvatel pro-
střednictvím několika pro-
jektů a investic. V červenci 
tak byla zahájena stavba 
Zástavba u pivovaru – Vy-
soký Chlumec, která zahr-
nuje zasíťování 13 staveb-
ních parcel. 

Kemp Radava je uzavřený
Nový územní 
plán počítá 
s komunikacemi 
i dostupným 
sociálním 
zařízením

V říjnu vznikla podkla-
dová studie pro změnu. 
Základními požadavky byl 
jednoduchý a ekologický 
provoz s ohledem na eko-
nomickou a sociální udrži-
telnost, nenavýšení stávající 
kapacity kempu a řešení 
slabých míst provozu, tedy 

Krásnohorské léto přineslo 
pro každého něco

byl velký zájem o listování 
kronikami.

„Na poslední chvíli se 

nám podařilo doplnit pro-

gram o vystoupení sboru 

Silentium. S návštěvníky 

jsme se shodli, že to byl sku-

tečně výjimečný zážitek. 

Co se týče kronik a dalších 

zajímavých historických 

dokumentů, tak bylo vidět, 

V městysi bude na konci 
října kompletně 
zasíťováno třináct nových 
stavebních parcel

Jako zhotovitel projektu 
byla vybrána fi rma Uniko 
Písek, jejíž nabídka je ve výši 
přibližně 8,48 mil. Kč bez 
DPH. „Na zhotovení díla má 

100 dní od podpisu smlouvy 

– předání tedy vychází na ko-

nec října,“ upřesňuje Svatek. 
„Součástí vysoutěžené stavby 

SEDLČANY Tentokrát jsme 
se sedlčanského starosty 
Ivana Janečka ptali přede-
vším na konání letních akcí 
ve městě, návštěvu spřátele-
ného polského města Wagro-
viec a daň z nemovitosti.

V minulých letech měs-

to pořádalo v Háječku bě-

hem prázdnin letní kino. 

Proč se letos žádná taková 

akce v Sedlčanech nekoná, 

ačkoli v okolních obcích je 

to běžné? Letní kino pravi-

delně pořádají Votice, Heř-

maničky, Vysoký Chlumec 

a Kamýk nad Vltavou. Ale-

spoň jednou během léta 

ho pořádá i obec Svatý Jan 

a Dublovice.

Promítání letního kina 
se v Sedlčanech naposledy 
uskutečnilo asi před pěti lety. 
Se svými podněty v této ob-
lasti se zkuste obrátit na ředi-
tele příspěvkové organizace 
Kulturní dům Josefa Suka 
Martina Severu, který je zá-
roveň předsedou městské 
kulturní komise.

Jako každý rok i letos 

město organizovalo Sedl-

čanský pouťový mejdan, 

který se konal v sobotu 17. 

srpna ve Sportovním are-

álu Luční. Mnoho občanů Skupina Sedlčansko 
udržitelně má před 
sebou spoustu aktivit. 
Některé již uskutečnila

dalších extrémních událos-
tech v České republice, jako 
jsou povodně nebo ničivá 
tornáda.

Jmenované hodnoty 
by chtěla skupina lidí, 
sdružující se pod názvem 
Sedlčansko udržitelně 
aplikovat i v našem regi-
onu. Proto jsme se sešli 
s Ivetou Pokornou z Pří-
čov a Karolínou Chovan-
covou z Kňovic, dvěma 

Hrozilo, že pouťová zábava letos 
nebude, říká starosta Ivan Janeček

ale do poslední chvíle ne-

tušilo, zda letos pouťová 

zábava vůbec bude, proto-

že akce nebyla dostatečně 

propagována. Proč měs-

to zveřejnilo informace 

o akci jen pár dní před 

jejím konáním, když jiné 

obce zvou na své události 

již měsíce dopředu?

Město Sedlčany akci 
S e d l č a n s k ý  p o u ťov ý 
mejdan neorganizuje. Jed-
ná se o práci privátního 
subjektu, který v minu-
lých letech dostával malý 
příspěvek z městského 

Klienti Domova měli možnost poznat, že lamy alpaka jsou velmi 
přátelské. Více na str. 4
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Děkujeme všem přátelům a známým, kteří se v tak 
hojném počtu přišli 22. července na Církvičku rozloučit 

s naším milovaným manželem a tatínkem, panem 
Vladimírem Voráčem. 

Zvláště děkujeme novému sedlčanskému faráři P. Lukáši 
Okurkovi za citlivé vedení pohřebního obřadu, panu 
starostovi Ivanu Janečkovi za pronesení smuteční řeči 

a panu varhaníkovi Němečkovi, pěveckému sboru 
Záboj a dechové hudbě Babouci za důstojný hudební 

doprovod. Děkujeme i za četné projevy soustrasti 
a květinové dary. Rodina Voráčova

REGION Již dvakrát jsme se 
mohli začíst do odpovědí 
našich regionálních sta-
rostů na otázku, čím je pro 
ně léto. V posledním díle 
našeho miniseriálu přináší-
me odpovědi dalších dvou.

František Baťha, 
Vojkov

Z pozice starosty pro 
mě charakterizuje léto 
především volnější pra-
covní činnost na úřadu, 
hlavně z důvodu dovole-
ných nejen na úřadu, ale 
i občanů, kteří v letních 
měsících většinou moc 
neřeší své požadavky. Sou-
visí s tím i volnější tempo 
u některých, především 
stavebních, zakázek. Proto 
se snažíme naše projekty 
začít budovat co nejdříve 
na jaře, jakmile to počasí 
dovolí, abychom měli ná-
skok. V předešlých letech 
jsme měli v letních měsí-
cích obrovské problémy 
s nedostatkem pitné vody 
pro obyvatele obce Voj-
kov, ale to se vyřešilo při-
pojením na přivaděč vody 
Benešov–Sedlčany. Byla to 
naše záchrana. Nedovedu 
si představit, jak bychom 
to jinak složitě řešili. Dnes 
ještě řešíme zvýšení kapa-

city této pitné vody, budu-
jeme další vodojem. Co se 
týká osobního života, tak 
léto pro mě znamená více 
času stráveného s rodi-
nou, především vnučkami, 
kterých mám šest, někde 
na výletech, ale hlavně 
u vody. 

Marcela 
Čedíková, 
Vrchotovy 
Janovice

Léto dříve bylo obdo-
bím pohodových dní, pro-
sluněných s příjemným 
deštěm, sem tam bouřkou, 
s vůní posečeného obi-
lí, shonu se zavařováním 
všeho, co se na zahrád-
kách nebo všude blízko 
nás urodilo, ale také poutí 
a prázdninových radová-
nek. S přibývajícím věkem 
víc žehrám na vysoké tep-
loty, míň sháním, co budu 
zavařovat, a protože práce 
starosty nikdy nekončí, 
mám plnou hlavu někdy 
i zbytečných starostí. To 
je léto, ale podobný bude 
i podzim i další roční obdo-
bí. Napadá mě z pohledu 
starosty – je vůbec důležité 
dělit rok na roční období?

Olga Trachtová 

Hadáčková

REGION K vážné dopravní 
nehodě došlo v neděli 18. 
srpna krátce před 17. ho-
dinou nedaleko odbočky 
na Hřiměždice na hlavním 
tahu I/18. Devadesátiletý 
řidič vyjel pravděpodob-
ně z důvodu silného deště 
do protisměru, kde čelně 
narazil do protijedoucího 
vozidla. Kolize uzavřela 

silnici téměř na hodinu 
a způsobila tvorbu velkých 
kolon.

„Náraz způsobil lehčí 

zranění čtyřem osobám. 

Všichni byli na místě ošetře-

ni a převezeni k dalšímu vy-

šetření do oblastní nemocni-

ce v Příbrami,“ informovala 
policejní mluvčí Vlasta Su-
chánková.         -red-

rozpočtu. Z důvodu ne-
rentability hrozilo, že akce 
už nebude. Abychom tuto 
hudební složku pouti za-
chovali, městská rada 
rozhodla, že ji letos fi nanč-
ně podpoříme částkou 
80 000 Kč a bude přístupná 
všem občanům, aniž by 
museli platit vstupné. Ná-
sledně o ní byla veřejnost 
informována na plakátech 
našeho informačního cen-
tra a na sociálních sítích. 
Město u akcí, které neorga-
nizuje, bývá závislé na tom, 
jaké materiály a kdy od po-
řadatelů dostane. Nepopí-
rám, že je v tomto směru co 
zlepšovat.

Neplánuje město do bu-

doucna výstavbu nových 

parkovišť nebo třeba i pod-

zemních garáží, vzhledem 

k přibývajícím autům 

a malému množství parko-

vacích míst?

V letošním roce jsme 
rozšířili kapacitu parkoviště 
v Lidické ulici. Ještě bychom 
chtěli rozšířit počet parkova-
cích míst v sídlišti Za Nemoc-
nicí a probíhá stavební řízení 
na vybudování parkoviště 
u tělocvičny gymnázia.

V minulém rozhovoru 

jste uvedl, že jste byl bě-

hem července na služební 

cestě v Polsku, konkrétně 

ve městě Wagrowiec. Jak 

návštěva spřáteleného 

města vypadala a jaké po-

znatky jste si z ní odvezl?

Návštěva zástupců Sdru-
žení obcí Sedlčanska v dru-
žebním okrese Wagrowiec 
ve Velkopolském vojvodství 
se uskutečnila 24. až 26. 
července. Za Sdružení obcí 
Sedlčanska jsme se zúčast-
nili společně se starostou 
Kamýku nad Vltavou Pe-
trem Haladou a starostou 
Nechvalic Jaroslavem Maš-
kem. Kromě zástupců města 
Wagrowiecz a tamního powi-
atu (okresu) jsme se setkali 
i se zástupci německého 
regionu Lüneburg. Hovořili 
jsme o rozšíření spolupráce 
ve sportovních aktivitách 
i kontaktech společenských 
organizací, škol a podnika-
telů. Během návštěvy jsme 
si kromě památek prohlédli 

Hrozilo, že pouťová zábava letos 
nebude, říká starosta Ivan Janeček

areál zrekonstruované okres-
ní nemocnice, domov seni-
orů, střední učiliště s nově 
vybudovanou sportovní 
halou a fi rmu zaměřenou 
na opravu a údržbu kolejo-
vých vozidel. Celé setkání 
se konalo ve velmi přátelské 
atmosféře. Zástupce powia-
tu Wagrowiec jsme pozvali 
na Sedlčansko. V příštím 
roce to bude 15 let, co byla 
mezi našimi regiony pode-
psána smlouva o spolupráci.

Ve Sportovním areálu 

Luční se začátkem měsíce 

konal putovní festival Pa-

dayātrā, který pořádají pří-

znivci hnutí Hare Krišna. 

Jejich skupina zde pobý-

vala několik dní společně 

i se dvěma voly. Ti se zde 

pásli a členové skupiny 

provolávali slávu Krišnovi 

stále dokola, což vyvolalo 

smíšené reakce občanů. 

Opakovat mantru Hare 

Krišna měly údajně i při-

hlížející děti. Za jakých 

podmínek byla tato akce 

městem povolena? Jakým 

způsobem bylo zajištěno 

dodržování hygienických 

standardů, zejména pokud 

jde o zvířata a dostupné to-

alety v areálu?

Tato akce se konala pouze 
jeden den, a to ve čtvrtek 1. 
srpna. Pronájem prostoru 
a veškeré náležitosti řešil ře-
ditel příspěvkové organizace 
Sportovní areály Sedlčany 
Pavel Bednář, který může 
zodpovědět podrobnosti.

Kdy se konalo poslední 

jednání rady města a co dů-

ležitého se na něm řešilo?

Poslední jednání rady se 
konalo ve středu 31. července 
a na programu bylo v podsta-
tě jediné téma. Projednávali 
jsme opravy elektroinstalace 
v objektu nemocnice.

Antonína Peška zajímá 

téma daně z nemovitostí, 

o kterém jste mluvil v roz-

hovoru pro Sedlčanský 

kraj č. 22. Zde je jeho otáz-

ka: Daň z nemovitostí byla 

navýšena vládou zhruba 

o 80 %. Další navýšení 

vzniklo zvýšením koefi ci-

entu na 2, což je v pravo-

moci obce. Mám tedy dvě 

otázky. Proč byl koefi cient 

navýšen, když většina obcí 

tento koefi cient nenavýšila, 

a naopak mnoho obcí koe-

fi cient snížilo? Co bude mít 

občan města (důchodce) 

z navýšení daní z nemovi-

tosti (v mém případě zvý-

šení ze 700 Kč na 2 400 Kč)?

Daň z nemovitých věcí je 
téma na celou dvoustranu 
SK. Zákonné navýšení sazeb 
u této daně je určité vyrovná-
ní za snížení podílu pro obce 
z rozpočtového určení daní. 
A tento podíl bude pro obce 
v příštím roce znovu snížen. 
Reagujeme tedy v první řadě 
na rozhodnutí vlády a parla-
mentu. Pokud nahlédneme 
do právních předpisů územ-
ních samosprávných celků, 
zjistíme, že s místními koe-
fi cienty u této daně pracuje 
hodně obcí. I všechna větší 
města na okrese Příbram jej 
používají, například Příbram, 
Březnice, Rožmitál pod 
Třemšínem a Milín mají míst-
ní koefi cient 2 a město Dob-
říš má dokonce místní koe-
fi cient 3. Z takto získaných 
prostředků města podporují 
školství, kulturu či sport, 
opravují komunikace, chod-
níky nebo budovy. To je na-
ším cílem i v Sedlčanech.

Michaela Faktorová

(Otázky starostovi Sedlčan 

Ivanu Janečkovi můžete klást 

i vy. Stačí je zaslat na email: 

faktorova@sedlcansky-kraj.cz)

Podvečerní nehoda 
zablokovala osmnáctku

Starostové v létě 
nezahálí (3)

Dokončení ze strany 1



3stranawww.sedlcansky-kraj.cz ZPRAVODAJSTVÍ

Zabezpečovací zařízení, kamerové systémy, přístupové systémy. E-mail: info@nes.cz, tel.: 603 504 097

Kemp Radava je uzavřený
umístění hygienických 
zařízení, cest, místa pro 
stání vozidel a plochy 
infrastruktury. Jedním 
z požadavků je také ne-
zhoršování stavu porostů.

V Posouzení návrhu 
na pořízení změny Územní-
ho plánu Kovářov se Měst-
ský úřad Milevsko jménem 
Petra Gona, vedoucího od-
boru regionálního rozvoje, 
vyjádřil takto: „Úřad územní-

ho plánování doporučuje po-

řízení navrhované změny ÚP 

Kovářov. Vzhledem k tomu, 

že je v současné době po-

řizován nový Územní plán 

Kovářov, doporučujeme 

zařadit požadované plochy 

do řešení nového Územního 

plánu Kovářov, nikoliv poří-

dit samostatnou změnu stá-

vajícího ÚP Kovářov.“

Následně vystavil odbor 
15. července rozhodnutí 
o ukončení užívání kem-
pu. V něm je uvedeno, že 
stavební úřad obdržel 15. 
dubna 2023 podnět, ve kte-
rém se poukazuje na to, že: 
„Kemp Radava je v rozporu 

s územním plánem. Povodí 

Vltavy dle ceníku hodlá i na-

dále porušovat platné záko-

ny, včetně územního plánu.“ 

Stavební úřad se pokoušel 
v archivu stavebního úřadu 
dohledat dokumenty týkají-
cí se kempu, což se nepoda-
řilo. Při kontrolní prohlídce, 
která se konala 11. června 
tohoto roku, bylo zjištěno, 
že je řešená část pozemku 
stále užívána a provozová-
na jako kemp. Stavba areálu 
kempu Radava se nachází 
podle platného územního 
plánu obce Kovářov v plo-
še vodní nádrže.

Odvolání je 
postaveno 
na defi nici 
tábořiště

Proti tomuto rozhodnutí 
se Povodí Vltavy odvolalo 
posledního července. Do-
mnívá se, že Kemp Radava 
není stavbou a nenaplňuje 
defi nici stavby dle stavební-
ho zákona a stavební úřad 

tedy postupoval nespráv-
ně. Podle Územního roz-
hodnutí o využití území vy-
daného Okresním úřadem 
v Písku jde totiž o veřejné 
tábořiště. Všechny doku-
menty včetně zmíněného 
podnětu jsou zveřejněny 
na webu Povodí Vltavy.

Vyjádření Petra 
Gona, vedoucího 
odboru 
regionálního 
rozvoje města 
Milevsko

„Užívání kempu Radava 

řeší stavební úřad Milevsko 

s vlastníkem pozemku již 

od požáru v roce 2021. Bylo 

uskutečněno několik jedná-

ní, na místě byly provedeny 

kontrolní prohlídky a bylo 

zjištěno, že kemp Radava 

není provozován v souladu 

s platným Územním plánem 

obce Kovářov. Při jednáních 

byli zástupci vlastníka po-

učeni o možných dopadech 

provozu kempu bez plat-

ných rozhodnutí a v rozporu 

s platným územním plánem. 

Vlastníku pozemku bylo 

doporučeno, aby zažádal 

o změnu územního plánu 

a rozpor se tak v navazují-

cích krocích podařilo vyřešit.

Žádost o změnu územní-

ho plánu byla úřadu územ-

ního plánování doručena 

v červnu 2024. Úřad územ-

ního plánování sdělil za-

stupitelstvu obce Kovářov, 

že s předloženým návrhem 

souhlasí, a doporučil, aby 

byl požadavek na vymeze-

ní kempu Radava zařazen 

do právě pořizovaného no-

vého Územního plánu Ko-

vářov. Pořízení samostatné 

změny stávajícího územní-

ho plánu totiž není ze zá-

konných důvodů možné.

Stavební úřad se snažil 

dohledat jakékoliv pravo-

mocné rozhodnutí týkající 

se zřízení a provozování 

kempu v rozsahu, v jakém 

byl doposud provozován. 

To se stavebnímu úřadu bo-

hužel nepodařilo. Stavební 

úřad tedy v roce 2023 vyzval 

vlastníka pozemku, aby i on 

doložil patřičná rozhodnutí. 

Ani vlastník však nedoložil 

relevantní podklady pro 

provoz a užívání kempu 

Radava v současném roz-

sahu. Stavební úřad tedy 

vyzval v září 2023 vlastníka 

pozemku k bezodkladnému 

ukončení nepovoleného 

způsobu užívání kempu 

Radava. V rámci další kon-

trolní prohlídky v červnu 

2024 bylo zjištěno, že vlast-

ník pozemku kemp nadále 

provozuje. Stavebnímu úřa-

du tak po třech letech jed-

nání s vlastníkem pozemku 

a obcí Kovářov nezbylo nic 

jiného, než ukončení užívá-

ní kempu Radava nařídit.

Vlastník pozemku se 

proti rozhodnutí stavebního 

úřadu odvolal, rozhodnutí 

tak doposud není pravomoc-

né a přísluší odvolacímu or-

gánu, aby vydané rozhodnu-

tí posoudil.

První kontrolní prohlíd-

ka byla konána na základě 

podnětu k prověření situace 

v kempu Radava, stavební 

úřad však následně koná 

pouze z moci úřední.

Smyslem konání staveb-

ního úřadu není zrušení pro-

vozování kempu na Radavě, 

musí však být zaručena pře-

devším bezpečnost a zdraví 

osob, kteří takové zařízení 

užívají, a také soulad s práv-

ními předpisy a územně 

plánovací dokumentací obce 

Kovářov. To dle stavebního 

úřadu nelze v současné situ-

aci zaručit. Věříme, že nový 

Územní plán Kovářov bude 

pořízen v co možná nejkrat-

ší době a kemp Radava tak 

bude v plném rozsahu řádně 

povolen a jeho provoz plno-

hodnotně obnoven.“

Budou Radavu 
následovat další 
kempy?

Podle starostky obce Ko-
vářov Gabriely Zítkové by 
měl nový územní plán být 
dokončen na konci roku 
2025. Na dotaz naší redak-
ce, zda se uzavření kempu 
dalo nějak zabránit, uvedla: 
„Nevím, zda mohlo Povodí 

Vltavy učinit nějaké kroky 

dříve, aby zabránilo tomuto 

rozhodnutí. Nevím, jestli mo-

mentálně může se staveb-

ním úřadem jednat o nějaké 

výjimce, než bude územní 

plán schválený. Myslím, že 

o změnu územního plánu 

mohlo zažádat mnohem 

dříve, a to v době, kdy kemp 

začalo provozovat.“

Potvrdila také informaci, 
která koluje neofi ciálními 
cestami, tedy že existuje 
člověk, který se pokouší 
také o uzavření dalších 
kempů na Vltavě: „Ano, je 

zde pán, který velmi často 

kritizuje a znepříjemňuje 

práci všem provozovatelům 

kempů,“ sdělila naší redakci 
s tím, že totožnost tohoto 
muže zná, ale nebude uvá-
dět jeho jméno.

Podobná informace ko-
luje také po Klučenicích, 
které provozují kemp Pod-
skalí. Ačkoli je vedení obce 
líto uzavření kempu vedlej-
ší obce, veřejně se k celé 
záležitosti vyjádřit nechtěli: 
„Jelikož nemáme všechny 

informace týkající se uza-

vření kempu, nebudeme se 

k této situaci vyjadřovat,“ 
sdělil nám starosta obce 
Václav Vozábal.

Olga Trachtová 

Hadáčková

Sedlčany, př irozené cent -
rum Středního Povltaví, mají 
v dnešní době nejlepší před-
poklady k rozvoji. Jaká je aktu-
ální situace? Jak s investicemi 
pracuje vedení města Sedlčany 
v čele se starostou Ivanem Ja-
nečkem?

Již v listopadu 2023 na jed-
nání zastupitelstva města Sedl-
čany jsem v referátu upozornil 
na tristní stav v problematice 
investic a velkou finanční 
částku na běžném účtu měs-
ta. V březnu 2024 na jednání 
zastupitelstva města Sedlča-
ny jsem apeloval na řešení 
a urychlení stálého odkládání 
rekonstrukcí městských komu-
nikací. Nyní známe výsledky 
hospodaření města Sedlčany 
za 1. pololetí roku 2024. Uve-
du zde několik čísel, která do-
kreslí nelichotivou situaci.

1. Město Sedlčany disponu-
je v rozpočtu v příjmové části 
částkou ve výši 288 milionů Kč.

2. Na běžném účtu města je 
ležících, spících 88,6 milionů 
korun.

3. Na rekonstrukci měst-
ských komunikací bylo původ-
ně určeno 11,2 milionů Kč. Část-
ka byla snížena na 7,5 milionu 
Kč a za 1. pololetí byla proinves-
tována částka 114 tisíc Kč.: to je 
1,5 % původně plánované výše.

4. Investiční akce města Sedl-
čany byly naplánovány v část-
ce 41,3 milionů Kč a za 1. polole-
tí bylo proinvestováno 646 tisíc 
Kč.: to je 1,5 % původně pláno-
vané částky.

5. Na druhé straně fi nanční 
prostředky, které čerpá a spo-
třebovává Městský úřad byly 
navýšeny z výše 70,5 milionů 
Kč na 72 milionů Kč. To je 25,6 % 
všech výdajů obce.

Další vývoj v Sedlčanech 
je na zodpovědnosti a odva-
ze zastupitelů a na přístupu 
všech občanů, živnostníků, 
podnikatelů, firem, kterým 
na našem městě záleží.

Karel Marek

zastupitel města Sedlčany

Investice 
– třetí 
konkrétní 
příklad
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že to návštěvníky zajímá, 

protože někteří se v muzeu 

zdrželi ještě velmi dlouho 

po ukončení programu,“ 
hodnotil starosta města Ja-
roslav Kříž.

Pro předem přihlášené 
zájemce byla připrave-
na také degustace vína. 
„Kapacita byla prakticky 

naplněna již několik dní 

předem. To nám potvrdilo, 

že se jedná o vhodně zvo-

lený program. Nakonec se 

ho zúčastnilo asi sedmdesát 

pět osob a již během degu-

stace padala otázka, zda 

něco podobného zopaku-

jeme příští rok. Pohodovou 

atmosféru doplnila zpěvem 

a hrou na kytaru Alena Ma-

ryskova. Bylo možné ochut-

nat celkem deset vzorků 

a po ukončení degustace 

se vína prodávala,“ popsal 
starosta.

Sobotní program začal 
v osm hodin na náměstí. 
Zde nabízely více než čtyři 
desítky prodejců své zboží 
ve stáncích. Návštěvníci 
si mohli odnést například 
koření, uzeniny, keramiku, 
dřevěné dekorace, ale také 
léčivé byliny nebo třeba 
zboží vyrobené domorod-
ci v dalekém Ekvádoru. 
Nechyběl stánek s občer-
stvením, který stejně jako 

Krásnohorské léto přineslo pro každého něco
v minulých letech připravi-
li hasiči z Plešišť.

Doprovodný program 
jarmarku myslel na děti, 
ženy i dospělé. Pro děti 
bylo připravené malování 
na obličej, jízda na koních, 
hry a tance. Pod dominan-
tou náměstí, kaštanem, 
byly připravené moučníky, 
které sem přinesly ženy 
a dívky ze všech koutů 
města, aby se utkaly o hla-
sy příchozích.

Nedaleko odtud byla 
balíky slámy vytyčena 
dopadová plocha pro piv-
ní sudy. Těmi totiž muži 
házeli. A ačkoli byly sudy 
prázdné, vážily prý třináct 
kilogramů, takže šlo o ná-
ročné výkony. Do klání se 
zapojilo jedenáct mužů, 
někteří jen jedním hodem, 
jiní až pěti. O napínavé oka-
mžiky nebyla nouze. „Mu-

síme jít na stranu,“ ozvalo 
se z hloučku přihlížejících 
dětí těsně před tím, než 
sud dopadl mezi ně.

Za vítěze přítomní již 
dlouho před koncem pova-
žovali Václava Čandu. Pak 
ho ale přehodil vyhecova-
ný Jaroslav Paták, který 
hodil rovných devět met-
rů. Váhavým krokem pak 
přišel Martin Švec, místní 
učitel tělocviku, a hodil 
942 cm. Václav Čanda tedy 

uchopil sud ještě jednou, 
aby si hodem dlouhým 
967 cm vzal zpět svou ve-
doucí pozici. Jako hlavní 
cenu získal sud desetistup-
ňového piva.

Jarmark skončil v jed-
nu hodinu po poledni a již 
hodinu poté začal program 
na hřišti. Nejprve se utkala 
družstva místní přípravky. 
Mladší se Spartakem Pří-
bram a starší s Kosovou 
Horou. Výsledek snad 
nikdo nepočítal. Důležité 

bylo opět si po prázdnino-
vé pauze zahrát, být spolu 
na jednom trávníku.

Mezitím se na trénin-
kovém hřišti připravovalo 
občerstvení a vystoupení. 
Místí sokolové zacvičili 
tři ze čtyř skladeb, které 
předvedli v rámci Vše-

sokolského sletu během 
prvního červencového 
týdne v Praze. Na pódiu 
se opět po roce objevil 
sedlčanský hudebník Oli-
ver Kolka. A na U-rampě, 
která tady pro tento den 
vyrostla, byla ve třech 
r ů z n ý c h  p ro g ra m e c h 
předvedena strhující po-
dívaná na skateboardu, 
kole a koloběžce nazvaná 
ExtremeShow.

Večerní hudební pro-
gram začal produkcí roc-

kové kapely ze Sedlčan 
Retrobeat.  Následoval 
zlatý hřeb večera, kape-
la Sto zvířat. „Pořadatelé 

ode mě mají velkou po-

chvalu za to, že sem tuhle 

skvělou kapelu dokázali 

přivést,“ pochvaloval si je-
den z rodáků, Vojtěch Pis-

káček. Spokojeně tančili, 
a to jak na improvizova-
ném parketu, tak ve stán-
cích i ti, kteří repertoár 
skupiny doposud neznali. 
No a aby toho tance a zá-
bavy nebylo málo, hrála 
pak ještě téměř do dvou 
do rána skupina Midi, kte-
rá se v Krásné Hoře před-
vedla již loni a poslední 
roky provází po nedale-
kém parketu také kroky 
návštěvníků místního 
Sportovního plesu.

Krásnohorský starosta 
byl s organizačním zajiš-
těním akce velmi spoko-
jený. „Snad vše fungovalo 

dobře. Na U-rampě byla 

pro děti i dospělé možnost 

si nějaké triky vyzkoušet 

a bylo vidět, že zejména 

děti toho velmi rády využi-

ly. Tato exhibice byla zvo-

lena z toho důvodu, že se 

jedná o něco, co v Krásné 

Hoře ani nejbližším okolí 

není možno vidět. Mys-

lím, že triky na koloběžce 

nebo kolečkových brus-

lích měly velký úspěch,“ 

pochvaloval si staros-
ta města Jaroslav Kříž. 
Na večerní program pod-
le něj přišlo okolo čtyř 
stovek lidí, takže i s tím je 
vedení města spokojeno.

Olga Trachtová 

Hadáčková

SEDLČANY Klienti Domova 
i jeho zaměstnanci v úterý 
13. srpna měli možnost za-
žít výjimečný den, protože 
mezi ně zavítala psychote-
rapeutka Dagmar Dvořáč-
ková a její tři lamy – Růžen-
ka, Běluška a Jůlinka. Lamí 
slečny do Sedlčan přijely 
z Jižních Čech z obce Ža-
bovřesky, které leží poblíž 
Českých Budějovic.

Majitelka lam se vě-
nuje lamaterapii, která 
měla v Sedlčanech prav-
děpodobně a ve zdejším 
v Domově určitě svoji 
premiéru. K lamám Dvo-
řáčková řekla :  „Lama 

alpaka (Vicugna pacos) 

pochází z andských hor 

v Jižní Americe, přede-

vším z území Peru, Bolívie 

a Chile. Byla domestiko-

vána před více než 5 000 

lety, a to především pro 

svou hodnotnou vlnu, kte-

rá je známá svou jemností 

a kvalitou.“ 

A jak funguje samotná 
lamaterapie? „Jedná se 

o léčebné působení na člo-

věka za pomoci a prostřed-

nictvím kontaktů a aktivit 

s lamou. Pod pojmem la-

materapie si můžeme před-

stavit využívání lam k pod-

poře léčby různých nemocí, 

respektive ke zmírnění 

jejich projevů. Alpaky jsou 

domácí zvířata a jsou zná-

mé svým jemným a míru-

milovným chováním. Jsou 

to společenská zvířata, 

která ráda interagují s lid-

mi, což je jedním z důvo-

dů, proč se staly úspěšným 

nástrojem v terapeutických 

činnostech,“ vysvětluje 
psychoterapeutka.

Klienti se 
s lamami 
procházeli

„ L a my  a l p a k y  n á m 

i přes velmi teplé počasí 

dělaly společnost celý den, 

aby se s nimi seznámilo co 

nejvíce klientů,“ uvedla so-
ciální pracovnice Domova 
Sedlčany Věra Poslušná 
a dodala: „Když k nám 

lamy dorazily, chvíli se 

rozkoukávaly po zahradě 

Domova, a poté se přišly 

ukázat našim klientům, 

kteří pro ně měli přichys-

tanou drobně nakrájenou 

mrkev. Klienti se s lamami 

seznamovali a poslouchali 

zajímavé informace o je-

jich vlastnostech, se který-

mi je Dagmar Dvořáčková 

seznamovala. Lamy mají 

mezi sebou jasně vyme-

zenou hierarchii. Hnědá 

lama Růženka je šéfem 

stáda a ostatní lamy ji 

ve všem následují. Jsou to 

velice citlivé a empatické 

‚alpačky‘. Klienti obdivova-

li krásné velké oči a velmi 

hebkou, čerstvě ostříhanou 

srst. Také si vyzkoušeli če-

sat vlnu na ruční bubnové 

česačce a všechny nás pře-

kvapila jemnost a lehkost 

vlny. Naši klienti se s nimi 

také procházeli, a to i ti 

na invalidním vozíku, a vo-

dili lamy na vodítku.“

Věra Poslušná dále při-
pomněla, že o lamách je 
známé, že mohou na člo-
věka plivnout. Při návště-
vě Domova se se toho 
ale nemusel nikdo bát. 
Psychoterapeutka klien-
ty ujistila, že její lamy ne-
plivou a po celý den se to 
potvrzovalo. „Na památ-

ku nám paní Dvořáčková 

v Domově nechala výro-

bek z vlny alpak a kus 

vyčesané příze, kterou si 

klienti sami vyčesali, aby-

chom si mohli také udělat 

nějaký výrobek,“ uzavře-
la Poslušná.

David Myslikovjan

Obyvatelé Domova Sedlčany strávili příjemný čas 
ve společnosti tří lam
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Prodám palivové dřevo měkké 800 Kč/prms 

a tvrdé 1 800 Kč/prms nařezané a naštípané. 
Dovoz zdarma. Tel.: 730 529 545 

Koupím les, pole nebo chalupu. Pla-
tím hotově. Tel.: 730 529 545.                 105/24

NABÍZÍM ZAMĚSTNÁNÍ VE ŠVÝCARSKU 

v masokombinátě nedaleko Zurichu 

na HPP – švýcarská pracovní smlouva, vhodné pro 
řezníky, ale i nevyučené muže a ženy na pomocné 
práce, znalost NJ není podmínkou, auto výhodou

Info: Po–Pá: +41 772 205 588 CH mobil
So+Ne: +42 604 920 732 CZ mobil

Mail: beran.reznictvi@seznam.cz

PRONÁJEM  POHOSTINSTVÍ 
v obci Prosenická Lhota

Výše nájmu: 1 Kč
Poplatky: dle skutečné spotřeby

Požadujeme: provozování hostinské činnosti
Možnost pronájmu přilehlého sálu s kapacitou 120 osob

Bližší informace jsou k dispozici na Obecním 
úřadě v Prosenické Lhotě, tel.: 724 181 366

ZPRAVODAJSTVÍ

je položení vodovodního a kana-

lizačního řadu, položení dešťové 

kanalizace, přeložka užitkového 

vodovodu, vybudování suchého pol-

dru k zadržení dešťové vody z nové 

dešťové kanalizace a z nově vybudo-

vaného trativodu nad fotbalovým hři-

štěm. Také vybudování obslužné ko-

munikace a přístupového chodníku 

k plánované zastávce u pivovaru,“ 
pokračuje Svatek. 

„K celkovým nákladům je nut-

né připočítat již dříve vynaložené 

prostředky na zasíťování pozemků 

elektřinou, projektové dokumenta-

ce, vyhotovené studie a samotnou 

cenu pozemků,“ vysvětluje Sva-
tek. Nové stavební parcely mají 
velikost od 1 100 do 1 700 m2 a je-
jich cena za 1 m2 je stanovena 
na 1 750 Kč.

Akumulace sportovišť
Městys vyzval na sociálních 

sítích občany, aby sdíleli své ná-
pady na zlepšení veřejného pro-
storu. Nejčastěji zmíněné bylo 
dětské hřiště společně s osvě-
žujícími a workoutovými prvky 
a občerstvením. Občané žádali 
i o výstavbu chodníků v obci. 
„Z ankety čerpáme nápad na pro-

jekt veřejné zahrady za budovou 

úřadu, která by měla sloužit ne-

jen k pořádání různých kultur-

ních akcí, svatebních obřadů, ale 

i k trávení volného času a relaxa-

ci,“ říká starosta Svatek. „Na zá-

kladě výsledků ankety přistoupí-

me ke zpracování dokumentace 

k novému dětskému hřišti, které 

najde své umístění nejspíše místo 

současných antukových dvorců. 

V návaznosti na to zhotovíme 

dokumentaci pro výstavbu nové-

ho víceúčelového hřiště za fotba-

lovým hřištěm tak, aby nepřišli 

sportovci o své zázemí. Dojde tak 

k akumulaci sportovišť do jed-

noho místa,“ dodává starosta. 

V souvislosti s plánovanou vý-
stavbou víceúčelového hřiště 
a následnou úpravou areálu fot-

balového hřiště včetně jeho zá-
zemí bude městys žádat o dotaci 
z dotačního programu Národní 
sportovní agentury – Rozvoj 
místních sportovišť a zázemí.

Nové osvětlení, nové 
zastávky

V ulici V Kaštanech vedoucí 
ke Skanzenu byly minulý měsíc in-
stalovány nové lampy. Jednalo se 

o jednu z posledních ulic městyse 
bez veřejného osvětlení. Následo-
vat bude výměna osvětlení v ulici 
Na Cikánce, která vede směrem 
na Hrabří.

Obec podala také žádost o sta-
vební povolení na projekt vý-
stavby autobusových zastávek 
a chodníku podél silnice II/105, 
která vede od Petrovic do Sedlčan. 
V příštím roce pak plánuje podat 
žádost o dotaci na Státní fond do-
pravní infrastruktury na projekt, 
který zahrnuje čtyři nové auto-
busové zastávky, parkovací místa 
u pivovaru a chodník od křižo-
vatky U Trubáčku k řadovým do-
mům. „Náklady budou vyčísleny až 

na základě vyhotovené projektové 

dokumentace pro stavbu, která se 

nyní zpracovává a bude obsahovat 

i výkaz výměr na základě kterého 

se určí rozpočet akce,“ říká starosta 
městyse Vysoký Chlumec Jiří Sva-
tek. „O termínu dokončení je nyní 

brzo hovořit, nicméně pokud zís-

káme dotaci, máme v plánu začít 

hned po jejím příslibu.“

Michaela Faktorová

V městysi bude na konci října kompletně zasíťováno třináct 
nových stavebních parcel

Řádková inzerce: 15 Kč/řádek

Dokončení ze strany 1
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SEDLČANY K sedlčanské 
pouti tradičně patří Povltav-
ská výstava králíků, holubů 
a drůbeže, spojená s okresní 
soutěží. Ve dnech 17.–18. srp-
na se v chovatelském areálu 
Pod duby konal její devětat-
řicátý ročník, který opět čás-
tečně poznamenala nepřízeň 
počasí. Zdaleka ne však v ta-
kovém rozsahu jako tomu 
bylo předloni, kdy už páteč-
ní večer na pouti byl hodně 
deštivý, bouřlivý i větrný, 
a pořadatelé výstavy museli 
čelit průtrži mračen. Tehdy 
dokonce praskly dvě silné 
tyče velkého stanu.

Cesta do areálu 
vedla oklikou

Tentokrát se návštěvníci 
chovatelského areálu kromě 
deště museli popasovat hlav-
ně s objížďkou, způsobenou 
dlouhodobou rekonstrukcí 
mostu u parku chovatelů. Na-
kolik to ovlivnilo návštěvnost 
výstavy, jsme se v sobotu 
zeptali provozovatele areálu, 
předsedy Základní organiza-
ce českého svazu chovatelů 
Sedlčany Petra Sirotka. 

„Přesně to budeme vědět 

až v neděli odpoledne, ale 

už teď mohu říci, že s uzavře-

ním mostu se vyrovnáváme 

špatně,“ uvedl Sirotek. „Most 

je uzavřen nejenom pro veš-

kerou dopravu, ale i pro pěší, 

a tím vlastně bojujeme o exi-

stenci, ačkoliv máme e-shop, 

díky kterému přežijeme. 

Vzhledem k tomu, že máme 

zaměstnance, tak nevím, jak 

vydržíme, protože nyní máme 

třetinové tržby oproti minu-

losti. Není tomu tak výhradně 

u nás, ale i v provozovnách 

v našem okolí. Vůbec bych 

neřekl, že objížďka bude mít 

takový dopad na obchod. Sly-

šel jsem už několik verzí, jak 

by se mohl zdejší provoz udr-

žet. Jednou z nich je, že tady 

měla být lávka přes potok, ale 

starosta mi řekl, že o tom nic 

neslyšel. Já bych to uvítal, ale 

chápu, že se chodí přes staré 

hřiště, kde lávka je. Uzavírka 

mostu ochromila průjezd čás-

ti města a až budou od září 

jezdit děti do školy vlakem, 

budou muset počítat s mini-

málně desetiminutovým zdr-

žením.“ 

Spoluorganizátorky vý-
stavy Drahomíry Sirotkové 
jsme se zeptali, nakolik re-
konstrukce mostu odradila 
účast vystavovatelů, jichž 
bývá o sedlčanské pouti 
vždy kolem osmdesáti, a do-
zvěděli se, že část z nich 
o opravách ani nevěděla. 
Proto výsledky své práce 
v areálu představilo přesně 
čtyřiasedmdesát chovate-
lů, kteří do Sedlčan dorazili 
z Prahy, Příbrami, Benešova, 
Milevska, Dobříše, Hořovic, 
Rožmitálu pod Třemšínem, 
z Veselí u Přelouče, Louňo-
vic pod Blaníkem, Kotenčic, 
Malé Hraštice, Sepekova, 
Týnce nad Sázavou, Poříčí 
nad Sázavou a z dalších míst. 
Samozřejmě nechyběli jejich 
místní kolegové ze Sedlčan, 
Sedlce-Prčice, Krásné Hory, 
Příčov a Vysokého Chlumce. 

„Letos máme mírný pokles 

v kategorii holubů, ale zase 

jsme zaznamenali nárůst 

vystavených králíků,“ upřes-
nila Sirotková. „Samozřejmě 

v době, kdy najížděla auta, 

nám drnčely telefony, protože 

na některých aplikacích ne-

byla objížďka zaznamenána, 

a občas chovatelé nevěděli, 

jak se do areálu dostat.“

Kozy se musely 
stěhovat

Při prohlídce areálu cho-
vatelů si hlavně jeho stálí 
návštěvníci všimli, že byl 
zrušen výběh pro holandské 
kozy, které patřily ke koloritu 

parku. Také na to jsme se ze-
ptali. „Původně nám městem 

bylo přislíbeno, že nedojde 

k tomu, abychom museli stádo 

zrušit, že rekonstrukce bude 

probíhat tak, aby nezasaho-

vala do výběhu a za srubem 

pro kozy se nemuselo praco-

vat, ale nakonec se rozhodlo 

v krátké době, že do dvou dnů 

je musíme vystěhovat. Zatím 

nevíme, jestli se kozy vrátí 

a kam, a je pravda, že lidem 

chybí, protože dlouhou dobu 

byly součástí této výstavy. Bylo 

nám přislíbeno, že srub bude 

smontován zpátky na nákla-

dy města, ale jasnou odpověď 

jsme doposud nedostali. Kozy 

máme momentálně v nájmu 

na statku v Bělici za Neveklo-

vem, a už bychom potřebovali 

znát výsledek, abychom nesli-

bovali, že si je vezmeme zpět 

a návrat by se nemohl usku-

tečnit,“ vysvětlila Sirotková, 
která jako chovatelka holubů 
měla na výstavě i orientál-
ní racky, kteří byli použiti 
k vzniku poštovního holuba. 

Tento chov převzala po svém 
synovi Albertovi, který s rac-
ky soutěžil v mládežnických 
kategoriích. 

Drahomíra Sirotková nám 
představila také začínající 
chovatelku králíků pětiletou 
Amálii Sirotkovou a Toníčka 
Sirotka, a ačkoliv prcci byli 
skoro stejného věku, jednalo 
se o tetu se synovcem. Amá-
lie je totiž dcerou Drahomíry 
a Petra Sirotkových a Toní-
ček je vnukem Petra. 

Poháry pro 
úspěšné chovatele

Vystavující chovatelé obdr-
želi poháry ve svých odbor-
nostech. V kategorii králíků 
získal Pohár obce Křečovice 
Roman Kodat z Lázu (zakrslý 
beran divoce zbarvený), Po-
hár starosty města Sedlčan 
obdržela Drahomíra a Amálie 
Sirotková (zakrslý lvíček rhön-
ský), Pohár ZO ČSCH Sedlča-
ny Tereza Chmelařová z Roz-
poutí u Velešína (durynský) 
a Pohár mifuma pro nejlepšího 
mladého chovatele převzal Ja-
kub Beňo z Třebnic (novozé-
landský bílý). Drůbež: Pohár 
obce Křečovice – Barbora Be-
zděková z Olešné (zdrobnělá 
hedvábnička bílá bezvousá), 
Pohár starosty města Sedlčan 
– Barbora Bezděková (husa 
česká bílá), Pohár mifuma – 
Tobiáš Eisenreich z Rožmitálu 
(zdrobnělá velsumka rezavě 
koroptví). Holubi: Pohár obce 
Křečovice – František Novák 
ze Sedlčan (dragoun modrý 
kapratý), Pohár starosty měs-
ta Sedlčan – Ladislav Pech ze 
Sedlčan (benešovský holub 
modrý), Pohár mifuma – Petr 
Benedikt z Jílového u Prahy 
(arabský bublák žlutý).

Po oba dva dny výstavy 
se o hudební doprovod po-
staralo hned několik regio-
nálních kapel a střídala se 
dechovka s country. Cho-
vatelé i návštěvníci ocenili 
odborně zpracovaný katalog 
k výstavě, který byl tentokrát 
vyroben ve větším formátu, 
než tomu bylo v minulosti.

David Myslikovjan

SEDLČANY Zdálo se, že nepříznivá předpověď po-
časí před víkendem se naplní do posledního puntí-
ku, protože sotva se v sobotu dopoledne roztočily 
a rozhoupaly v areálu u zahrádek pouťové atrakce, 
začalo pršet. Nebylo divu, že ještě v poledne se lidé 
u střelnic, stánků a kolotočů dali spočítat docela 
snadno.

Obsluha atrakcí odevzdaně postávala v pláštěn-
kách, možná i prosila o slitování, a světe div se, na-
konec byla vyslyšena. Po hodině, nejvýše po dvou 
totiž přestalo pršet a vydrželo to tak až do konce 
poutě. Všechno má svoje nevýhody, avšak i výho-
dy, a tak když pršelo, měli obsluhující na pouti ale-
spoň více času popovídat si. 

„Extrémní počasí je o sedlčanské pouti skoro ka-

ždý rok,“ řekla nám v jedné ze střelnic Drahomíra 

Kopecká, která pochází ze Sedlčan a za svobodna 
se jmenovala Pfl egerová. V Sedlčanech se naro-
dila, chodila tady do školy a ve městě má rodinu. 

Pamatuje si, když poutě byly na Novoměstském 
náměstí, na kotlině, v Háječku a také na starém hři-
šti. Nejraději vzpomíná na svoje stanoviště poblíž 
restaurace Na Růžku. Před šesti lety se Drahomíra 
přestěhovala se svým manželem do Sedlce-Prči-
ce, odkud pochází její maminka. Do Sedlčan jezdí 
na poutě se střelnicí už nejméně třicet let a rovněž 
je pravidelně k vidění na poutích v Březnici, Ko-
sově Hoře, Petrovicích, Mníšku pod Brdy, Kamýku 
nad Vltavou a na dalších místech. 

„Loni v Sedlčanech pršelo na pouti už v pátek, 

v sobotu bylo velké horko a v neděli zase pršelo. Tak 

snad se to letos vylepší,“ dodala s nadějí v hlase Dra-
homíra Kopecká. A její přání se vyplnilo. Jenom 
lidí bylo i tak na sedlčanské pouti méně než v před-
chozích desetiletích.                   David Myslikovjan

Většina chovatelů i návštěvníků měla tentokrát 
na Povltavskou výstavu delší cestu

Sobotní déšť byl nepříjemný, pouť ale nepokazil

Drahomíra Kopecká předávala na pouti střelcům růže. 
Podmínkou ale bylo, že museli trefi t špejli.

Areál Pod duby je při Povltavské výstavě každoročně zaplněn 
zájemci o chov drobného zvířectva.
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Jako rodiče dětí, kteří se 
věnují hokeji zde v Sedlča-
nech, bychom chtěli vyjád-
řit svůj názor na výběrové 
řízení na pozici vedoucího 
zimního stadionu (ZS), kte-
ré právě probíhá. Tímto 
dopisem se k nám přidává 
i provozovatel restaurace 
na zimním stadionu.

Obáváme se o budouc-
nost hokeje v Sedlčanech. 
Pokud totiž bude ve vede-
ní někdo podobný, jako 

stále ještě současný ve-
doucí František Kadleček, 
předpokládáme, že by to 
mohlo odradit i ty, kteří ne-
příjemné až arogantní cho-
vání k členům oddílu lední-
ho hokeje zatím snášejí.

Myslíme si, že sportovní 
aktivity dětí by se zejména 
v dnešní době měly pod-
porovat, a ne znepříjemňo-
vat neustálými zákazy, jak 
tomu je doposud.

Věříme, že si nikdo nepře-

je, aby mládežnický hokej 
v Sedlčanech zanikl kvůli 
nevstřícnosti vedení ZS Sedl-
čany. To i proto, že by v ten 
moment chyběli nástupci ne-
jen pro dospělé A mužstvo, 
které reprezentuje město 
Sedlčany, ale i pro ligu nere-
gistrovaných hráčů, ze které 
má ZS jistě příjmy.

Někteří ze schopných 
trenérů již v minulosti kvůli 
různým naschválům skonči-
li s trénováním a jiní se chys-

tají tuto činnost také ukon-
čit, pokud bude na zimním 
stadionu stejná či podobná 
situace. Jsou již znechuceni 
neustálým komplikováním 
jejich práce vedením ZS.

O p a k o v a n ě  j s m e 
ve městě již nyní slyšeli, že 
výběrové řízení je „ušité“ 
na míru synovi současné-
ho ředitele Jakubovi Ka-
dlečkovi. Z jakého důvodu 
je například jedním z krité-
rií maturita, když dosavad-

ní vedoucí ji k výkonu své 
funkce nepotřeboval?

Doufáme, že nově zvo-
lený vedoucí ZS dokáže 
lépe vyjít vstříc potřebám 
oddílu ledního hokeje. 
Všichni jistě chceme, aby 
sport děti i dospělé bavil. 
A k tomu potřebují krom 
jiného i vhodné a příjemné 
zázemí na ZS.

G. Haasová, B. Sosnov-

cová a příznivci oddílu 

ledního hokeje

zástupkyněmi skupiny, 
a společně rozebrali její 
činnost. Karolína pochází 
z Prahy a od absolvování 
pedagogické fakulty Uni-
verzity Karlovy dlouhou 
dobu pracovala v oblasti 
vzdělávání, nyní se věnu-
je koučování a píše blog 
Perma ráj. Iveta pracuje 
jako manažer ve velké 
nadnárodní společnosti 
a zhruba půldruhého roku 
má podcast s názvem Žít 
udržitelně, v němž pořizu-
je rozhovory se zajímavý-
mi osobnostmi, například 
na téma přírodních za-
hrad, ekologického stavi-
telství nebo permakultury. 
S Luborem Křížkem má 
rozhovor o tůních a za-
držování vody v přírodě. 
Při našem rozhovoru se 
zástupkyně skupiny Sedl-
čansko udržitelně vzájem-
ně doplňovaly, a proto 
uvádíme jejich odpovědi 
jako společné. Bylo znát, 
že obě sdílí stejné názory 
i hodnoty, a tak není divu, 
že spolu s dalšími členy 
skupiny připravují témata, 
která zajímají je a mohly 
by zajímat i obyvatele re-
gionu.

Co všechno vaše skupi-

na Sedlčansko udržitelně 

již udělala?

V městské knihovně 
jsme promítali fi lm Příbě-
hy lesních zahrad, který 
měl takový úspěch, že 
jsme byli následně pozváni 

Skupina Sedlčansko udržitelně má před sebou spoustu 
aktivit. Některé již uskutečnila

do Milevska, do Benešo-
va a 25. září nás čeká Pří-
bram. Film mapuje příbě-
hy čtyř českých jedlých 
lesních zahrad, také nad-
šení a praktické zkušenosti 
jejich majitelů. Udělali jsme 
také zajímavou aktivitu pro 
podporu sousedství a v Pří-
čovech jsme uspořádali 
sousedskou hostinu. Prin-
cipem této hostiny bylo, že 
každý něco upekl, uvařil 
a přinesl. Přišlo sedmdesát 
lidí, takže jsme poznali, že 
lidé se chtějí vídat a chtějí 
znát svoje sousedy. Akce 
nás nastartovala do dalších 
aktivit. Za sebou tak máme 
i sousedskou výměnu saze-
nic, kterou jsme uspořádali 
na jaře v Kňovicích. Díky 
tomu jsme se seznámili 
s dalšími lidmi, které jsme 
potom potkávali i na dal-
ších akcích. Například 
na promítání fi lmu v Mile-
vsku byla paní, která nám 
nabídla, abychom se přišli 
podívat na její zahradu, že 
ji má v přírodním duchu, 
takže jsme uspořádali pro-
hlídku této zahrady a paní 
nám vysvětlila, co a jak jí 
v zahradě funguje.

J a k é  m á t e  p l á n y 

do budoucna?

Od října až do dubna 
příštího roku plánujeme 
sérii přednášek a worksho-
pů v sedlčanské knihovně, 
ve které jsme našly svoje 
zázemí. Bude se věnovat 
tématu lokální ekonomiky, 
protože v ní vidíme řadu 

výhod, které prohlubují 
a posunují to, co jsme už 
v rozhovoru uvedly. Jed-
nak jsou to vztahy mezi lid-
mi, a potom je to také právě 
udržitelnost a lokálnost. 
Co můžeme vyprodukovat 
co nejblíž, pojďme podpo-
řit. My to chceme zaměřit 
především na potraviny 
a na farmáře, a proto té-

matem jedné z debat bude 
setkání s lokálními farmáři. 
Budeme se bavit o tom, jak 
bychom k sobě společně 
mohli najít co nejlepší ces-
tu, abychom si nemuseli 
kupovat potraviny zdaleka 
a v co největší míře je zajiš-
ťovat tady, a tím dali jistotu 
i samotným farmářům. Za-
čínat budeme přednáškou 
Tomáše Hajzlera, který byl 
dříve manažerem ve vel-
kých korporacích a poté, 
co ho potkala nemoc, začal 

rozvíjet téma Dobrý místní 
život. Tak se také bude jme-
novat jeho přednáška. Dále 
zmíníme Naďu Johaniso-
vou, která pracuje v Masa-
rykově univerzitě a po celý 
svůj život se zabývá právě 
lokální ekonomikou. Už 
od devadesátých let sle-
duje, jak se vyvíjí. Další 
zajímavostí je, že v Praze 

funguje spolkový obchod 
Obživa, v němž je spolek 
lidí, kteří přispívají na jeho 
provoz a zároveň mají vý-
hodu v tom, že na jedno 
místo se svezou potravi-
ny od farmářů a není tam 
žádný prostředník, takže 
se ušetří část nákladů. Bu-
deme mít debatu o tom, co 
tento spolkový obchod je 
a jak funguje.

Máte ve své sérii také 

někoho z místních před-

nášejících?

Bude to Hanka Zemano-
vá, která bude mít připrave-
nou přednášku na téma lo-
kálních potravin a lokálního 
života. V plánu máme také 
doprovodné aktivity. Doufá-
me, že se nám podaří uspo-
řádat fotografi ckou výstavu, 
která by mapovala činnost 
některých našich farmářů, 
a další akcí by měl být inter-
aktivní workshop pro menší 
skupinu lidí, který jsme už 
jednou uspořádaly pod ná-
zvem Klimatická mozaika. 
Tento workshop seznamuje 
skupinu zábavnou formou 
s tím, co je klimatická změ-
na od příčin po její důsled-
ky. Další workshopy budou 
na téma cirkulární ekonomi-
ka, která je založena na tom, 
aby nám věci a přístroje 
déle vydržely a abychom je 
dokázali opravovat. Zatím 
nevíme, co chtějí Sedlčaňá-
ci, a po každé přednášce 
by proto měla následovat 
diskuse a v ní bychom chtě-
ly naše téma zviditelnit. 
Chceme diskutovat s lidmi, 
inspirovat je, a proto zveme 
hosty, abychom ve společ-
né debatě zjistily, co nám 
všem bude vyhovovat. To je 
pro nás důležité a mohlo by 
nás to společně posílit.

David Myslikovjan

N Á Z O R

Reakce rodičů a přátel hokeje na výběrové řízení 
na pozici vedoucího zimního stadionu v Sedlčanech

Iveta Pokorná (vlevo) a Karolína Chovancová

Dokončení ze strany 1
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 KONCERTY, 
ZÁBAVY

 Sedlec-Prčice – Monínec
22. 8. Hvězdné léto 

na Monínci

koncert Jardy Hypochondra, 

minidisco pro děti, hvězdné 

promítání, soutěž; 19:30

 Krásná Hora nad Vlta-
vou – restaurace Na Sále
23. 8. Loučení s prázdni-

nami

diskotéka, hraje DJ Sláva 

Bloch, tombola

 Votice – hasičárna
23. 8. Keks

letní zábava s kapelou 

Keks, host T. N. S.; 19:00

 Jesenice
24. 8. Letní zábava

letní zábava s kapelou 

Static v rámci oslav 130. vý-

ročí založení SDH Jesenice; 

18:00

 Hrachov – U Lípy
24. 8. Hrrr do Hrachova

letní taneční zábava s ka-

pelou Klasik; 20:00

 Kosova Hora – hřiště
24. 8. Rock Wings

tradiční pouťová zábava 

s kapelou Rock Wings; 

20:00

 Zvírotice – hotel Maják
24. 8. Rozloučení s létem

hraje kapela Máme jen 

sebe; 20:00

 Sedlčany – Pohoda club
24. 8. Bacardi party

hraje DJ ThomasOxy; 22:00

30., 31. 8. Poslední prázd-

ninový víkend

hraje DJ Míra Šmarda a DJ 

ThomasOxy; 22:00

 Kamýk nad Vltavou – 
vyhlídka Čelákova
25. 8. Pocta Vltavě

koncert skupiny Bárka, vý-

těžek věnován Domácímu 

hospici Křídla Sedlčany; 

15:00

 Sedlec-Prčice – kostel 
sv. Vavřince
25. 8. Český varhanní 

festival

18. ročník festivalu, účin-

kují Gabriela Eibenová 

a Adam Viktora; 18:00

 Kosova Hora – Hospůd-
ka v kabinách
26. 8. Pěkná hodinka 

s dechovkou

koncert dechové hudby po-

řádá Klub seniorů Kosova 

Hory; 16:00

 Sedlčany – zámecký 
park Červeného Hrádku
31. 8. Chichtyóza č. 8

8. ročník benefi čního 

festivalu, vystoupí Kalle, 

D Potejtouz revival, Třetí 

slunce, Until Tomorrow! 

a další; 12:00

 Businy – Busínská stodola
31. 8. Hudební mini 

festival

vystoupí Stand Band, 

Tomáš Průša Band, Pum-

pa-Hard rock, Jazz Q M. 

Kratochvíla, divadlo; 14:00

 Prosenická Lhota – lou-
ka za hospodou
31. 8. Obecní slavnosti

hudební vystoupení kapel 

Rožmitálská venkovanka, 

Čejka band a Retrobeat; 

15:00, 18:30 a 20:00

 Petrovice – zámecký 
park
31. 8. Fantom

hudební zábava s kapelou 

Fantom v rámci Dožínek 

2024; 20:00

 Heřmaničky – letní 
parket
31. 8. Ready Kirken + ATD

letní zábava s kapelou Rea-

dy Kirken a ATD; 21:00

 Nalžovice – zámecký 
park
31. 8. Static

večerní zábava s kapelou 

Static v rámci fi nálového 

víkendu Benešovské hasič-

ské ligy s Kozlem

 VÝSTAVY

 Hrachov – Ochrana 
fauny ČR
Antipoetika Adama 

Řeháčka

autorská výstava obrazů, 

uvádí Vadim Petrov; do 27. 8.

 Sedlčany – knihovna
Sedlčanské střípky

výstava příběhů a ilustrací 

žáků 4. tříd sedlčanských 

ZŠ; do 31. 8.

Zmenšené sny

výstava Model klubu Sedl-

čany; do 4. 9.

 Petrovice – knihovna
Exkurze za obojživelníky

výstava o obojživelnících; 

do 31. 8.

 Sedlčany – muzeum
Sanctus Benedictus

výstava fotografi í středo-

věké architektury ve sklep-

ním prostoru

Sedlčany – město výročí

730 let města Sedlčany, 155 

let SDH Sedlčany, 130 let 

železnice, 130 let muzea; 

do 15. 9.

 Votice – klášter
Historická rádia

výstava historických rádií 

ze sbírky Vlastivědného 

klubu Votice; do 31. 8.

Svět kostiček

putovní výstava 100 expo-

nátů ze stavebnice Lego; 

do 1. 9.

 DIVADLO

 Osečany – zámek
23., 30. 8. Kalifornská 

mlha

hru Stephena Sachse hrají 

Matěj Stropnický a Daniel 

Krejčík; 20:30

25. 8., 1. 9. Všechny bá-

ječné věci

dojemnou a vtipnou insce-

naci Duncana McMillana 

zahraje Daniel Krejčík; 20:30

31. 8. Mikulkovy pohádky

pět pohádek Aloise Mikul-

ky, rodinné představení; 

13:30

31. 8. Úsměvy Jaromíra 

Hanzlíka

talkshow s oblíbeným 

hercem; 20:30

 Votice – klášter
25. 8. Pohádkové léto: 

Zvířátka a loupežníci

veselou hudební pohádku 

uvádí Divadlo Kapsa; 18:00

 Vysoký Chlumec – 
Skanzen
26. 8. Divadlo pod širým 

nebem: Zlatovláska

klasickou pohádku uvádí 

kladenské Divadlo Lampi-

on; 16:00

 KINO

 Votice – klášter
22. 8. Letní kino: Sladký 

život

promítání nové české 

komedie; 20:30

 Jesenice – fotbalové 
hřiště
23. 8. Letní kino: Sladký 

život

promítání nové české 

komedie; 20:00

 Sedlec-Prčice
23. 8. Vocasy na tripu

americká komedie o psích 

tulácích; 20:00

30. 8. Rychle a nemožně

francouzská akční kome-

die; 20:00

 Sedlčany
23. 8. Zatracená krvavá 

láska

americký thriller; 20:00

30. 8. Hrabě Monte 

Christo

nový francouzský dobro-

družný historický fi lm; 20:00

 Heřmaničky – letní 
parket
23. 8. Letní kino: Ať žijí 

duchové!

promítání české pohádky 

z roku 1977; 21:00

24. 8. Letní kino: Vocasy 

na tripu

promítání americké kome-

die; 21:00

30. 8. Letní kino: Gump – 

Jsme dvojka

promítání českého rodinné-

ho dobrodružného fi lmu; 

21:00

 Vysoký Chlumec – fot-

balové hřiště
28. 8. Letní kino: Vlny

promítání nového českého 

fi lmu; 20:00

 Kamýk nad Vltavou – ZŠ
31. 8. Letní kino: Zootro-

polis – město zvířat

promítání animované 

komedie; 21:00

 SPORT

 Mokřice – Šikmá plocha
24. 8. Zhořská osma

tradiční soutěž v požárním 

sportu

 Kamýk nad Vltavou – 
tenisové kurty
24. 8. Posvícenský koláč

tenisový turnaj smíšených 

párů; 8:00

 Sedlčany – tenisové 
kurty
24. 8. Tenisový turnaj 

ve čtyřhře

2. ročník turnaje; 9:00

 Zvírotice – nohejbalové 
hřiště
24. 8. Zvírotický koule

tradiční turnaj dvojic v pé-

tanque; 9:00

 Počepice – hřiště
24. 8. Fotbalové utkání

TJ Sokol Počepice – SK 

Kosova Hora; 14:00

 Kvasejovice
25. 8. Letní výstup na Ja-

vorovou skálu

turistický pochod z Kvase-

jovic přes Veletín na Ja-

vorovou skálu pořádá 

Sportovní klub DA-BA; 9:00

 Vysoký Chlumec/Poče-
pice
25. 8. Prázdninové puto-

vání

okružní trasa z Vysokého 

Chlumce do Počepic a zpět, 

asi 10 km; 13:00

 Dublovice – hřiště
25. 8. Fotbalové utkání

TJ Sokol Dublovice – TJ 

Zduchovice; 17:00 

1. 9. Fotbalové utkání

TJ Sokol Dublovice B – TJ 

Sokol Kamýk nad Vltavou 

B; 17:00

 Petrovice – hřiště
25. 8. Fotbalové utkání

SK Petrovice – FK Sparta 

Luhy; 17:00 

WANTED
Hledáme mladé lidi, kteří mají vztah ke psaní 

a regionu. Naučíme vás základům žurnalistiky 

a budete publikovat v tištěném Sedlčanském 

kraji. Jde o externí spolupráci, kterou můžete 

dělat při své práci či studiu.

www.facebook.com/SedlcanskyKraj

Tel.: 774 414 225Tel.: 774 414 225
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1. 9. Fotbalové utkání

SK Petrovice – TJ Spartak 

Rožmitál pod Třemšínem; 

17:00

 Sedlčany – hřiště
25. 8. Fotbalové utkání

TJ Tatran Sedlčany B – FK 

Dobřejovice; 17:00 

1. 9. Fotbalové utkání

TJ Tatran Sedlčany B – TJ 

FC Jevany; 17:00

 Sedlec-Prčice – hřiště TJ 
Sokol Sedlec-Prčice
25. 8. Fotbalové utkání

TJ Sokol Sedlec-Prčice 

B – TJ Sokol Kamýk nad 

Vltavou; 17:00

1. 9. Fotbalové utkání

TJ Sokol Sedlec-Prčice – FK 

Říčany; 17:00

 Sedlčany – kotlina
31. 8. RAC Race – Třetí 

podnik sezóny

náhradní termín za zruše-

ný závod z 29. 6.; 8:00

 Nalžovice – zámecký 
park
31. 8., 1. 9. Finálový 

víkend Benešovské ha-

sičské ligy s Kozlem

soutěž v požárním spor-

tu dětí, žen a mužů, beer 

pong, pivní štafeta, zorb 

fotbal, kapela Static; 

10:00

 Kosova Hora – hřiště
31. 8. Fotbalové utkání

SK Kosova Hora – TJ Sokol 

Kamýk nad Vltavou; 17:00

 Vysoký Chlumec – hřiš-
tě
31. 8. Fotbalové utkání

SK Vysoký Chlumec – TJ 

Prostřední Lhota B; 17:00

 Sedlčany – zimní stadion 
1. 9. Veřejné bruslení 

zdarma

14:00–16:00

 Jesenice – hřiště 
1. 9. Fotbalové utkání

TJ Sokol Jesenice – TJ 

Nová Ves pod Pleší B; 17:00

 Krásná Hora nad Vlta-
vou – hřiště 
1. 9. Fotbalové utkání

TJ Krásná Hora – SK Pře-

stavlky; 17:00

 OSTATNÍ

 Sedlčany – hvězdárna
23., 24., 30., 31. 8. Pozoro-

vací program

20:00–23:00

 Sedlčany – nám. T. G. M.
24. 8. Sedlčanský Street 

Food festiválek

4. ročník festivalu české 

i cizích kuchyní, foodtrucky, 

hudební doprovod, víno, pivo 

z malých pivovarů; 10:00

 Jesenice
24. 8. Oslavy 130. výročí 

založení SDH Jesenice

mše, svěcení hasičské zbroj-

nice, posezení s harmoni-

kou, skákací hrad, vystou-

pení kapely Static; 14:00

 Kosova Hora
25. 8. Posvícení

 Chramosty – před ha-
sičskou zbrojnicí
31. 8. Den plný her na za-

končení léta

hry a soutěže pro děti

 Sedlčany – zámecký 
park Červeného Hrádku
31. 8. Chichtyóza č. 8

8. ročník benefi čního 

festivalu, hudební vystou-

pení, slam poetry, beseda, 

dětský program, beer pong, 

benefi ční sekáč; 12:00

 Petrovice – zámecký 
park
31. 8. Dožínky 2024

mše svatá, jarmark, 

program pro děti, vystoupí 

Kovářovan, Kovačka, EFK 

Milevsko a Fantom; 14:00

 Zvírotice – před hasič-
skou zbrojnicí

31. 8. Dětský den

odpoledne plné zábavných 

úkolů na trase kolem Zvíro-

tic; 14:00

 Vrchotovy Janovice – 
předdvoří zámku
31. 8. Historická slavnost 

k 800. výročí první pí-

semné zmínky o Vrcho-

tových Janovicích

14:00

 Prosenická Lhota – lou-
ka za hospodou
31. 8. Obecní slavnosti

oslava 10 let MŠ Lípánek 

a 660 let obce, pěnová par-

ty, šermířské vystoupení, 

divadlo, ukázka hasičské 

techniky, hudební vystou-

pení a další; 14:00

 Mokřice – Šikmá plocha
31. 8. Oslava 135 let SDH 

Mokřice

večer navazuje noční hasič-

ská soutěž; 14:00

 Osečany – hřiště
31. 8. Loučení s létem

skákací hrad, malování 

na obličej, soutěže, hasiči, 

tanec; 14:30

 Kamýk nad Vltavou 
1. 9. Posvícení

 ROZHLEDNY

 Onen Svět
Langova rozhledna 

otevřeno každý den; 

9:00–19:00

 Chotilsko
Veselý vrch

otevřeno denně mimo 

pondělí; 10:00–18:00

 Přední Chlum
Rozhledna Milada

otevřeno každý den; 

10:00–19:00

 Osečany
Drahoušek

otevřeno každý den; 

10:00–17:00

 Petrovice
Kuníček

otevřeno úterý až neděle; 

10:00–17:00

TJ Tatran 
Sedlčany – 
Povltavská FA B 
1:4 (1:2) 
SEDLČANY TJ Tatran Sedl-
čany přivítal na svém hřiš-
ti ve středu 14. srpna v 15. 
kole fotbalového krajské-
ho přeboru rezervu Po-
vltavského béčka. Nová 
sezóna krajského přeboru 
se rozjela již před týdnem. 
Tatran si pod novým tre-
nérem Pavlem Plachým 
přivezl z Libiše prohru 4:2 
a soupeř Povltavská FA 
prohrál doma 0:1 s Poříča-
ny. Ani jeden z týmu tedy 
neokusil pocit prvního zís-
kaného bodu.

Gól do šatny

Lépe vstoupili do za-
čátku utkání hosté, kteří 
několikrát nebezpečně za-
končovali po dobře roze-
hraných rozích. Z jednoho 
z nich hned v 9. minutě 
padl první gól. Míč propa-
dl přes celou šířku branky 
a po několika tečích se do-
stal až na kopačky Domini-
ka Šmerdy, který propálil 
brankáře Jonáše Habarta 
– 0:1. Tatran na nic nečekal 
a hned o další čtyři minuty 
později, také po rohovém 
kopu, vyrovnal skóre Ond-
řej Novotný – 1:1. Ve 20. mi-
nutě mohl z brejku dostat 
hosty do vedení Martin 
Fridrich, ale připraveného 
brankáře Habarta z úhlu 
nepřekonal. Po slibném 
centru od Marka Hanuše se 

do zakončení nedostal Vác-
lav Lípa ani jeho spoluhráč 
Ondřej Štemberk. A tak 
se do kabin trefi li šťastně 
hosté. Ve 44. minutě zpra-
coval na hranici šestnáctky 
křižný pas Alexej Klymskyj 
a jeho pokus skončil v síti 
– 1:2. Štemberk mohl ještě 
vyrovnat, ale střela si to za-
mířila mimo tři tyče.

Šmerda zazářil
Začátek druhé půle vza-

li do svých kopaček lépe 
domácí. Před nabíhajícím 
Tomášem Říhou ještě stihl 
zasáhnout brankář Matyáš 
Kořének, po jehož zákro-
ku se dostal míč k Marku 
Sirotkovi, který se neroz-
mýšlel a vyslal chytrý 
lob z 30 metrů. Jenže ten 

jen těsně minul hostují-
cí branku. Po hodině hry 
střídající Vladimír Schwarz 
hledal přihrávkou nabíha-
jícího Michala Kdolského, 
ovšem hostující stoper při-
hrávku zablokoval a dlou-
hým nákopem našel na po-
lovině hřiště Dominika 
Šmerdu, který svůj sólový 
úprk proměnil – 1:3. A jmé-
no Šmerda zaznělo v utká-
ní ještě jednou, to když 
v 67. minutě zkompletoval 
svůj hattrick v zápase – 1:4. 
Zkorigovat výsledek mohl 
ještě Tomáš Říha, ale jeho 
pokusu z malého vápna 
chyběla přesnost.

Ohlas k utkání
Trenér Tatranu Pavel 

Plachý: „Soupeř vstou-

pil do zápasu lépe, my 

jsme nevyužili časový 

úsek po našem vyrovnání 

ke vstřelení druhé branky 

a před koncem poločasu 

znovu zbytečně inkasova-

li. Naše hra nebyla dobrá, 

na polovině soupeře jsme 

byli málo nebezpeční, měli 

jsme šance na vyrovnání, 

ale soupeř si nakonec od-

vezl všechny body, protože 

byl běhavější, důraznější 

a produktivnější.“

Sestava Tatranu:  J. 
Habart – Repetný (77. Ple-
sl), Sosnovec, Novotný, 
M. Krůta, Říha, Kouklík 
(88 .  Hofman),  Hanuš, 
Štemberk (46. Kdolský), 
M. Sirotek (59. Schwarz), 
V. Lípa (68. Krotil).

David Štverák

Soupeř Tatranu byl běhavější 
a produktivnější
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SEZEMICE Odchovanec ka-
noistického oddílu TJ Tatran 
Sedlčany, sedlčanský rodák 
Daniel Havel, který nyní by-
dlí v Sezemicích poblíž Par-
dubic, se minulý týden vrátil 
z dějiště letních olympijských 
her v Paříži. Český reprezen-
tant zde usiloval společně 
s Jakubem Špicarem na debl-
kajaku na pětisetmetrové 
trati o svoji třetí olympijskou 
medaili. Přestože tentokrát 
cenný kov necinkl, dá se po-
važovat účast v osmičlenném 
fi nále za úspěch.

Cestu do fi nálového závo-
du neměl ani tentokrát Havel 
v žádném případě umetenou. 
Dvojice reprezentantů se 
do bojů o medaile dostala vý-
borným výkonem ve druhé 
polovině semifi nálové jízdy, 
když se dokázala posunout 
z osmé až na třetí pozici. Krát-
ce po startu byla česká posád-
ka pátá a na mezičase na 250 
metrech klesla až na poslední 
místo. Potom ale výrazně 
zrychlila a bezpečně si zajis-
tila postup, když za prvními 
Němci zaostala o padesát 
osm setin vteřiny. S Danielem 
Havlem jsme ale rozebrali 
jeho účast na olympiádě už 
od první rozjížďky.

Na začátku bojů o me-

daile jste měl zdravotní 

trable. O co konkrétně se 

jednalo?

Nejednalo se o zdravotní 
problémy, ale o klasickou 
závodní věc, kdy se občas 
člověk vydá takovým způso-
bem, že se mu udělá špatně 
od žaludku. Asi tak deset mi-

nut poté, co jsme dojeli rozjí-
žďku, z nadměrného laktátu 
v těle se mi zvedl žaludek, 
což je u mě dost běžná věc. 
Je to ale velice nepříjem-
né, zvlášť když jsem musel 
absolvovat brzy další jízdu. 
Čtvrtfi nále se jelo za dvě ho-
diny, ale tím, že jsem to zažil 
už několikrát, věděl jsem, jak 
se svým tělem pracovat, jak 
si rychle odpočinout a dopl-
nit energii, takže jsme násled-
ně čtvrtfi nále vyhráli.

Čím to, že jste v semi-

fi nále byli na začátku až 

poslední, a nakonec se do-

kázali propracovat na třetí 

příčku?

Pokud někdo viděl ales-
poň pár našich závodů, po-
znal, že tak většinou jezdíme. 
Rozjíždíme se trochu poma-
leji a o to rychlejší jsme ve fi -
niši. Je to dané tím, že většina 
našich soupeřů přešla na pě-
tistovku z dvousetmetrové 
trati, která byla zrušena, tak-
že tyto posádky jsou na tom 
lépe rychlostně a dokážou 
snáz dosáhnout maximální 
rychlosti lodě. Proto nám 
závod v první jeho polovi-
ně trochu ujede, ale protože 
jsme vychováváni na kilo-
metru, jsme lepší tempaři 
a v závěru, kdy ostatním ob-
vykle docházejí už síly, my 
je dojíždíme. Snažili jsme se 
zapracovat na tom, abychom 
byli rychlejší už v první po-
lovině trati, ale není jednodu-
ché se přehodit z kilometru 
do tohoto v podstatě sprintu.

Co říci k fi nále? Jak jste 

se před ním cítili?

Docela dobře. Semifi ná-
lová jízda se nám opravdu 
povedla a ani jsme se necítili 
tolik vyšťavení silově. Bohu-
žel únava se v těle hromadí 
a síly nám nakonec nezbyly 
k tomu, abychom předvedli 
to, co jsme chtěli. Dojeli jsme 
sedmí. Zároveň jsme ale byli 
spokojeni už s postupem 
do fi nále, protože konkuren-
ce byla opravdu tvrdá. Loď, 

která v loňském roce vyhrá-
la Evropské hry v Krakově 
rozdílem třídy, v našem čtvrt-
fi nále vypadla, a takových 
lodí na olympiádě bylo víc. 
Například litevská posádka 
před měsícem na mistrov-
ství Evropy byla těsně před 
námi třetí a teď také vypad-
la. V konkurenci dvaceti lodí 
se dostat do top osmičky 
bylo náročné a my jsme byli 
spokojeni s tím, že se nám 
to povedlo. Když už jsme se 
do fi nále dostali, chtěli jsme 
samozřejmě co nejvíc, ale síly 
nám už opravdu nezbyly.

Co blízká i vzdáleněj-

ší budoucnost? Chtěl 

byste startovat na další 

olympiádě za čtyři roky?

Já jsem už teď na olym-
piádě avizoval, že pravděpo-
dobně je pro mě poslední. 
Na další olympiádě v Los An-
geles mi bude třicet sedm let, 
a vzhledem k tomu, že tratě 
se neustále zrychlují, myslím 
si, že už mi to do té rychlos-
ti tolik nepůjde. Proto by mi 
nedávalo velký smysl, abych 
bojoval o to, jestli se vůbec 

na olympiádu dostaneme, 
nebo ne. Jestli ale budu kon-
čit hned, nebo třeba až za rok, 
se teprve uvidí. Chci si to ne-
chat pořádně uležet v hlavě, 
teď ve volnu si to promyslet, 
a potom se rozhodnu. Mám 
i nějaké pracovní nabídky, 
takže promýšlím pro a proti 
i v této variantě. Možná bych 
se rád ukázal před domácím 
publikem příští rok v červnu 
na mistrovství Evropy v Rači-
cích. Myslím si, že by to moh-
lo být hezké rozloučení, ale 
uvědomuju si, že rodina obě-
tovala pro můj sport hodně 
a já bych jí to rád začal vracet 
(úsměv).

Získal jste v letech 

2012 a 2016 na olympiá-

dách bronz v kategorii K4 

na 1000 metrů v posádce 

společně s Josefem Do-

stálem, který teď v Paříži 

vybojoval zlatou medaili. 

Byl jste se podívat na jeho 

závod?

Už jsme měli po závo-
dech, takže jsme se na Pepu 
podívat byli. Strhlo mě to na-
tolik, že jsem si na něj i zakři-
čel, a já se při fandění obvyk-
le tolik strhnout nenechám. 
Pepa podal fenomenální vý-
kon a klobouk dolů před tím, 
co dokázal a jak si za vítěz-
stvím cílevědomě šel. Byla to 
poslední olympijská medaile 
do sbírky, která mu chyběla. 

Stihl jste na olympiádě 

sledovat i jiné sporty?

Vzhledem k tomu, že 
jsme startovali až na konci 
olympiády, nedostali jsme 
se k tomu. Navíc tam bylo 
velké horko a člověk by mu-
sel dost cestovat, takže jsme 
se spíše schovávali ve stínu 
nebo na pokojích. Od za-
čátku našeho pobytu jsme 
bydleli v olympijské vesnici, 
a byli jsme za to rádi. Mohli 
jsme si popovídat s ostatní-
mi sportovci a spadla z nás 
tak předstartovní nervozita. 
Musím říci, že velmi dobře 
bylo připraveno naše zázemí 
i sportoviště. Tribuna byla 
pro dvanáct, možná i pat-
náct tisíc diváků a každý den 
od rozjížděk až po fi nále se 
vždy zaplnila, takže atmosfé-
ra tam byla opravdu skvělá. 
Byly to moc hezké olympij-
ské závody.           -dav-

OBOZ Tradičně o letních 
prázdninách se na Oboze 
U Candáta koná bleskový 
nohejbalový turnaj trojic, 
které mohou být i smíše-
né. Akce se u rekreačních 
i registrovaných hráčů těší 
značné oblibě a letošního 
ročníku se jich ve středu 
14. srpna zúčastnilo jedna-
dvacet.

Třetí místo obsadil 
sedlčanský tým, který 
nastupoval na kurt pod 
názvem Sluníčka ve slo-
žení Veronika Kroupová, 
Jakub Jech a Tonda Tesař. 

Na druhém místě skončili 
Bohoušci, které reprezen-
tovali Roman Stoklásek, 
Honza Hypský a Vláďa 

Hypský. Palmu vítězství 
si odnesli WC kluci Michal 
Strnad, Martin Maliňák 
a Jiří Pohunek. Všichni 

hráči si pochvalovali pří-
jemnou atmosféru a také 
občerstvení, o které se po-
starali pořadatelé Iveta Ha-

vlová a její partner Jirka. 
A tak jediné nepříjem-

né záležitosti musel če-
lit na turnaji tým, který 
na Oboz přijel až z Mostu. 
„Hráči si ze severu přivez-

li střevní potíže, ale přesto 

nastoupili a zvládli odehrát 

celý turnaj, ačkoliv s ob-

časnými úprky na toaletu,“ 

poznamenal s úsměvem 
hráč bronzových Sluníček, 
nohejbalista Tonda Tesař, 
pro kterého je Oboz srdeč-
ní záležitostí – jezdí sem 
od svého dětství.

David Myslikovjan

Nohejbalový turnaj na Oboze ovládli WC kluci, sedlčanská Sluníčka skončila třetí

Účastníci nohejbalového turnaje na Oboze

Finálový závod na olympiádě Danu Havlovi neunikl, medaile 
ale tentokrát visela vysoko

Jakub Špicar a Daniel Havel (vpravo) po skončení semifi nálového 
závodu na olympiádě v Paříži.
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15. kolo krajského 
přeboru (středa 
14. 8.) 

TJ Tatran Sedlčany – Po-

vltavská FA 1:4 (1:2)

Branka Sedlčan: 13. O. No-
votný

2. kolo krajského 
přeboru 
TJ Tatran Sedlčany – FK 

Čáslav 0:4 (0:2)

2. kolo I. A třídy sk. A 
TJ Sokol Sedlec-Prčice – 

SK Spartak Příbram 1:4 

(0:3)

Branka Sedlce-Prčice: 49. 
V. Novák

2. kolo I. B třídy sk. D 
TJ Sokol Teplýšovice – 

TJ Tatran Sedlčany B 4:2 

(1:2)

Branky Sedlčan: 14. P. Lípa, 
43. M. Dvořák
2. kolo I. A třídy 
dorostenecké kat. 

U19 sk. D
TJ Viktoria Vestec – TJ 

Tatran Sedlčany 7:0 (4:0) 

Branky Sedlčan: 8. a 59. J. 
Pšenička 

2. kolo I. A třídy 
dorostenecké kat. 
U19 sk. C
Sedlec-Prčice + Jesenice 

– FK Benešov B 4:1 (1:1)

Branky Sedlce-Prčice + Je-
senice: 23., 48. a 85. M. Zrů-
bek, 79. J. Budějský

1. kolo okresního 
poháru
TJ Sokol Sedlec-Prčice – 

TJ Sokol Daleké Dušníky 

1:5 (1:2)

Branka Sedlce-Prčice: 2. 
P. Semorád
TJ Krásná Hora – TJ Lig-

met Milín B 1:4 (1:1)

Branka Krásné Hory: 3. M. 
Kudrna
TJ Sokol Kamýk nad Vlta-

vou – FK Sparta Luhy 0:6 

(0:3)             David Štverák

SEDLČANY O uplynulém 
pouťovém víkendu se 
v areálu na Mrskošovně 
v Luční ulici konalo jede-

nácté a dvanácté kolo Brd-
ské ligy v požárním útoku 
dobrovolných hasičských 
sborů. Premiérově se sou-
těže zúčastnil SDH Sedl-
čany, který jinak startuje 
v celostátní extralize.

„Na Mrskošovně pořádá-

me Brdskou ligu už pode-

váté. Jako každý rok byly 

přípravy na soutěž náročné, 

ale protože s nimi máme 

zkušenosti, tak už víme, co 

a jak,“ řekl nám po skon-
čení nedělního čtvrtfi nále 
play-off Petr Janský, vedou-
cí sportovního týmu SDH 
Sedlčany. Ve čtvrtfi nále 

domácí dobrovolní hasiči 
vyřadili svoje kolegy z Kříž-
kového Újezdce. „V sobotu 

se soutěže zúčastnilo celkem 

třicet ženských a mužských 

týmů a dnes také. Vzhledem 

k tomu, že na soutěže jezdí-

me po celé republice, Brdské 

ligy se účastníme o tomto 

víkendu letos poprvé. Je to 

především proto, že se chce-

me ukázat také před diváky 

v Sedlčanech. V sobotu jsme 

skončili na pátém místě, 

když jsme vyhráli v základ-

ním kole, ale potom jsme 

narazili na silné Radětice. Vy-

padli jsme o desetinu vteřiny. 

V neděli jsme v základním 

kole skončili druzí a ve čtvrt-

fi nále jsme vyřadili Křížkový 

Újezdec, který je aspirantem 

na celkové vítězství. Soutěž 

je ale letos velmi vyrovnaná. 

V popředí jsou i Vranovice, 

Radětice a z místních sborů 

Nahoruby a Radíč. V katego-

rii mužů dělí první a pátý tým 

pouze dvanáct bodů.“

V semifi nále se SDH 
Sedlčany v neděli utkal 
s Jesenicí a v tomto derby 
už podlehl. V souboji o tře-
tí místo následně porazil 
Radětice, které v sobotu 
vyhrály. V neděli v katego-
rii mužů zvítězily Nalžovi-
ce a druhá byla Jesenice, 
takže druhý pouťový den 
přinesl úspěch týmům 

z regionu. V kategorii žen 
byla v sobotu první Skalice 
a v neděli si palmu vítěz-
ství odnesly Vranovice. 

Pěkné bylo podle slov 
Petra Janského, že víkend 
na Mrskošovně dobrovolní 
hasiči spojili s pouťovým 
mejdanem, který se konal 
také v areálu. „Téměř všich-

ni účastníci soutěže tady 

po závodech přespali a ve-

čer přispěli k účasti na zá-

bavě. Bylo to moc fajn,“ do-
dal Petr Janský.

David Myslikovjan

TJ Tatran 
Sedlčany – FK 
Čáslav 0:4 (0:2) 
SEDLČANY TJ Tatran Sedl-
čany přivítal na svém hřišti 
ve 2. kole fotbalového kraj-
ského přeboru v neděli 18. 
srpna silného soupeře, Čá-
slav. Anglický týden, tedy 
třetí utkání v rozpětí jed-
noho týdne, čekalo na oba 
soupeře. Domácí Tatran 
v předešlých dvou zápa-
sech ani jednou nebodo-
val, naopak hosté z Čáslavi 
obě svá utkání vyhráli.

Ztráta v prvním 
poločase

Trenér Čáslavi Roman 
Kučera  před utkáním 
v Sedlčanech řekl: „Výkon, 

který jsme předvedli v po-

sledním vyhraném domá-

cím utkání proti Doksům 

5:2, by nám tady na body 

nestačil. Musíme jej výraz-

ně zlepšit.“ 

Na domácí lavičce si na-
opak vše čerstvě a za běhu 
sedá a nový trenér Pavel 
Plachý, který nastoupil těs-
ně před novou sezónou, si 
zvyká jak na hráče, tak hrá-
či na něho a má to složitější 
než jeho kolegové u soupe-
řů. Dobré výsledky nemusí 
přicházet hned, ale s po-
stupem času. Do brány se 
tentokrát postavil Lukáš 
Dřevojan. Na stadion si 
o pouťové neděli našlo ces-
tu přes dvě stovky fanouš-
ků, kteří byli zvědaví, jestli 
si Tatran připíše do tabul-
ky první body. V utkání se 
však radoval soupeř. Ve 29. 
minutě otevřel skóre Dani-
el Turyna – 0:1. Jeho spolu-
hráč Lukáš Kraj ho násle-
doval o osm minut později 
a zvyšoval na 0:2. 

A dva další
Tatran chtěl ve druhém 

poločase co nejdřív vstře-
lit kontaktní branku a po-

kusit se utkání minimálně 
vyrovnat, nejlépe zvrátit 
a vyhrát ho za tři body. 
Jenže soupeř z Čáslavi 
mu nic z plánů nedovolil, 
naopak v 84. minutě sám 
vstřelil další branku. Na 0:3 
se prosadil střídající Karel 
Hejný. Brankář Lukáš Dře-
vojan lovil míč ze sítě ještě 
jednou v 87. minutě, kdy 
se v zápase podruhé trefi l 
Hejný – 0:4. 

Sestava Tatranu: L. 
Dřevojan – Kouklík (73. 
Sosnovec), Kdolský (67. 
V. Lípa), Repetný (83. 
Plesl), Říha, Štemberk, 
Hanuš, M. Krůta, (K) L. 
Brotánek, Sirotek (46. 
Schwarz), Novotný. 

Tatran je po třetím zápa-
se na posledním 16. místě 
tabulky bez bodu a skóre 
3:12. Další, tentokrát ven-
kovní utkání, hraje v so-
botu 24. srpna od 15 hodin 
v Nespekách.

David Štverák

Brdské ligy na Mrskošovně se premiérově zúčastnili 
domácí dobrovolní hasiči

Fotbalové víkendové 
výsledky regionálních 
družstev

Čtyři obdržené branky ve třetím 
po sobě jdoucím utkání a nula 
bodů v tabulce

SDH Sedlčany na startu čtvrtfi nále, v němž vyřadil Křížkový Újezdec.

Obchodní kancelář
Jindřiška Kolářová

poradenství 
v oblasti pojištění

Tel.: 776 850 100
Havlíčkova 705, Sedlčany

(ve zlatnictví u Pokorných)
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Protestů proti masové 
turistice přibývá a já se 
jim nedivím. Představte 
si krásné malebné místo 
s duší. A pak si ho před-
stavte zavalené lidmi, 
auty, stánky, odpadky. 

Obyvatelé Mallorcy už 
se necítí být na svém ost-
rově jako doma, už patří 
turistům. Když jsem viděl 
fotky ze Sněžky, na jejíž 
vrchol postupuje krok-

sun-krok obrovská fronta 
jak za komunistů na ba-
nány, nepřipadalo mi to 
ani trochu romantické 
nebo občerstvující. Mimo 
vyznačené chodníky 
na vzácnou fl oru si lezou 
mladí dělat selfíčka nebo 
rodinky posvačit. To ni-
kdo nemá sílu uhlídat. 
Proč bych měl jet na tak 
smutné místo.

Řada obcí se o turisty 

aktivně snaží. Přivážejí 
s sebou peníze. To je prav-
da. Ale kdo z nich co má? 
Pár bohatých investorů, 
kteří pocházejí typicky 
úplně odjinud, vybuduje 
hotely, atrakce, restaurace 
a většinu zisku si vezmou, 
aby takto mohli „zkultur-
nit“ nějakou další lokalitu 
s turistickým potenciálem. 
A co z toho mají místní? 
Zaměstnání. Ano, vznik-

nou pracovní místa, zá-
měrně však nedodávám 
„dobře placená“. A co 
dál? Jsou opravené silni-
ce, osvětlení, zavedený 
rychlý internet. No, mož-
ná by se místní spokojili 
s pomalým internetem 
a rozbitými silnicemi, kdy-
by jim někdo vrátil původ-
ní krásu a nedotčenost 
jejich bydliště.

Bohumil Vohanka

P O Z N Á M K A

Turistický průmysl

Už několik let si užívám pospo-
litost příbramského mužského 
kruhu. Ne, není to žádná ezo-
terická sekta, ale ani užvaněná 
hospodská partička, prostě „jen“ 
pestré společenství otevřených 
lidí, co se nebojí sdílet s ostatními 
svoje zkušenosti, radosti i strasti. 

Aby toto sdílení mohlo fungo-
vat, držíme se několika pevných 
zásad, například: Mluví vždy jen 
ten, kdo drží kolující „mluvící 
předmět“; sdílíme od srdce a na-
sloucháme srdcem; co v kruhu 
zazní, to v kruhu zůstává (nevy-
nášíme ven). Mluvit o osobních 
a třeba i dost citlivých věcech vy-
padá jako náročná výzva, ale toto 
uspořádání a zážitek otevřenosti 
ostatních to hodně usnadňuje. 
Jednou měsíčně se tu scházejí 
chlapi různého věku, někteří až 
z Prahy nebo zas od Milevska. 
Zvláštností příbramského kruhu 
je, že nemá stálé vedení – každé 
tři měsíce se někdo dobrovolně 
přihlásí, převezme štafetu a tři-
krát uspořádá setkání a vymyslí 
pro něj téma.

Poslední červencový čtvrtek 
jsme se sešli v krásném pro-
středí na zahradě venkovského 
domu jednoho z členů. Luboš 
zvolil téma „jídlo“ a na úvod při-
chystal s manželkou nádhernou 
pestrou hostinu, takže o doslova 
výživnou inspiraci bylo posta-
ráno. A průběh vlastního kruhu 
byl pak pro mě (a nejspíš pro 
mnohé z nás) jedním z nejsilněj-
ších. Zdaleka ne všichni jsme 
zkušení vynalézaví kuchaři, ale 
všichni jsme se shodli na tom, 
že jídlo má ohromný symbolic-
ký význam. Že rozdíl mezi fast 
foodem a s láskou připraveným 
pokrmem z kvalitních surovin, 
při němž se sejde u stolu celá 
rodina, není jen ve výživové 
hodnotě. A že vztah k jídlu je jed-
ním z důležitých aspektů vztahu 
k sobě a svým blízkým a dobře 
je na něm poznat, jestli v našich 
duších převládá radost a stabili-
ta, anebo stres a nejistota. Tak ať 
vám chutná jídlo i život!

Jan Žebrakovský

V současné době je most přes 
potok Mastník uzavřen v obou 
směrech nejenom pro veške-
rou dopravu, ale i pro pěší. 
Vjezd je zatím povolen pou-
ze pro zákazníky provozoven 
na dvoře na okraji mostu.

Jak informuje tabule, rekon-
strukce mostu byla zahájena 
v červenci a termín ukončení 
je naplánován na březen příš-
tího roku. Investorem je Stře-
dočeský kraj, Krajská správa 
a údržba silnic Středočeského 

kraje a město Sedlčany. Stavba 
je spolufi nancována z prostřed-
ků Státního fondu dopravní 
infrastruktury, je teprve v po-
čátečním stadiu, a proto pohyb 
nepovolaných osob po mostě 
pro ně může být značně nebez-
pečný. Přesto se tak děje. „Viděl 

jsem pohybovat se za cedulí 

zakazující vstup několik osob, 

dokonce starších dam s holemi,“ 
svěřil se svědek, pohybující se 
v okolí mostu. 

David Myslikovjan

Tropický pátek jsme se rozhodli oslavit ná-
vštěvou sedlčanské Čajovny, což je jedno ze 
dvou míst na světě, kterým odpouštím, že 
nepřijímají karty. Nalákala nás bramboračka. 
Želbohu, Jaruška nás vítá smutnou zprávou, 
že polévka už došla. Se synkem jsme tedy 
přepnuli na plán B jako Bistro.

Americano v pravé poledne překvapivě 
zeje prázdnotou. Je mi líto nechat tu šikov-
nou drobnou dívku za pultem nevyužitou 
a objednávám pro sebe burger, který by na-
sytil čtyřčlennou rodinu. Ovšem záhy přichá-
zejí další tři hosté a mě rázem začne tížit svě-
domí, že kvůli mé monstr objednávce budou 
ti dobří lidé hladovět. Paní s pánem ve střed-
ních letech trpělivě čekají. Poslední se zařa-
zuje pohledná slečna s brýlemi v červených 
šatech, jež nepříliš důsledně vykonávají trest 
odnětí svobody horních partií své majitelky.

Naštěstí sedím zády ke zbytku světa. Nevi-
dím tedy, jestli se čekající lidé šťastně usmíva-
jí, že si mohou v klidu pár minut postát a rela-
xovat anebo mě probodávají očima. Syn má 
výhled na celou restauraci, ale v jeho deseti 
letech usilovně přemýšlí jen nad tím, kdo vy-
hraje letošní Ligu mistrů.

Uvědomuji si, jak tenká je linie mezi dob-
rem a zlem. Stačilo, aby došla polévka a z mí-
rumilovných veganů jsme se proměnili v líté 
masožravce. A také, že máme v Sedlčanech 
i po všech covidech stále restaurace, kde se 
dá dobře najíst.

V neděli navštívím v Sedlčanech to druhé 
místo na světě, kterému odpouštím. Poctivý 
rodinný podnik s milou obsluhou. To nemo-
hu nepodpořit.

Prázdniny znamenají cestování a utráce-
ní našich peněz všude možně, kam zavítá-
me. Ovšem, jestli chceme prosperující Sedl-
čansko, nesmíme zapomínat utrácet svoje 
peníze i tady.                     Bohumil Vohanka

Funkcionář hnutí ANO chomu-
tovský primátor Marek Hrabáč 
byl po dvouletém sledování 
policií obviněn spolu s dalšími 
kamarády, funkcionáři a zá-
stupci fi rem z rozsáhlého ko-
rupčního jednání.

Ono na celé věci není nic no-
vého, natož objevného. Je to ta-
ková obehraná písnička. Za hejt-
mana Davida Ratha až komická, 
když na ulici zpíval o víně v kra-
bici a stal se zázrak přeměny 
vína ve velkou sumu peněz.

Hrabáč byl nadějný kandi-
dát ANO na funkci hejtmana. 
Andrej Babiš jej hned odstra-

nil z kandidátky a vylučuje 
z hnutí. Sám několikrát vyšet-
řovaný, obviňovaný, souzený, 
stále nezbaven viny v několika 
kauzách.

Občas vzpomenu na Vác-
lava Havla a představuji si tu 
jeho dovednost okomentovat 
věci tak výstižně, že i premi-
ér Václav Klaus svého času 
potom seděl bez hnutí a beze 
slov. Asi by za této situace řekl 
s úsměvem: „Přátelé, to tedy 

jsou paradoxy, nemáme tady 

nějaký už moc hrozný Kocour-

kov? Odkud to sem vítr zavál?“
Vladimír Roškot

S L O U P E K

Chlapi 
a jídlo

G L O S A

Sedlčanské léto

P O Z N Á M K A

Najdou se hazardéři, 
kteří se snaží přes 

uzavřený most přejít

G L O S A

Hrabáč z kola ven



<<
  /ASCII85EncodePages false
  /AllowTransparency false
  /AutoPositionEPSFiles true
  /AutoRotatePages /None
  /Binding /Left
  /CalGrayProfile (Dot Gain 20%)
  /CalRGBProfile (sRGB IEC61966-2.1)
  /CalCMYKProfile (U.S. Web Coated \050SWOP\051 v2)
  /sRGBProfile (sRGB IEC61966-2.1)
  /CannotEmbedFontPolicy /Error
  /CompatibilityLevel 1.4
  /CompressObjects /Tags
  /CompressPages true
  /ConvertImagesToIndexed true
  /PassThroughJPEGImages true
  /CreateJobTicket false
  /DefaultRenderingIntent /Default
  /DetectBlends true
  /DetectCurves 0.0000
  /ColorConversionStrategy /CMYK
  /DoThumbnails false
  /EmbedAllFonts true
  /EmbedOpenType false
  /ParseICCProfilesInComments true
  /EmbedJobOptions true
  /DSCReportingLevel 0
  /EmitDSCWarnings false
  /EndPage -1
  /ImageMemory 1048576
  /LockDistillerParams false
  /MaxSubsetPct 100
  /Optimize true
  /OPM 1
  /ParseDSCComments true
  /ParseDSCCommentsForDocInfo true
  /PreserveCopyPage true
  /PreserveDICMYKValues true
  /PreserveEPSInfo true
  /PreserveFlatness true
  /PreserveHalftoneInfo false
  /PreserveOPIComments true
  /PreserveOverprintSettings true
  /StartPage 1
  /SubsetFonts true
  /TransferFunctionInfo /Apply
  /UCRandBGInfo /Preserve
  /UsePrologue false
  /ColorSettingsFile ()
  /AlwaysEmbed [ true
  ]
  /NeverEmbed [ true
  ]
  /AntiAliasColorImages false
  /CropColorImages true
  /ColorImageMinResolution 300
  /ColorImageMinResolutionPolicy /OK
  /DownsampleColorImages true
  /ColorImageDownsampleType /Bicubic
  /ColorImageResolution 300
  /ColorImageDepth -1
  /ColorImageMinDownsampleDepth 1
  /ColorImageDownsampleThreshold 1.50000
  /EncodeColorImages true
  /ColorImageFilter /DCTEncode
  /AutoFilterColorImages true
  /ColorImageAutoFilterStrategy /JPEG
  /ColorACSImageDict <<
    /QFactor 0.15
    /HSamples [1 1 1 1] /VSamples [1 1 1 1]
  >>
  /ColorImageDict <<
    /QFactor 0.15
    /HSamples [1 1 1 1] /VSamples [1 1 1 1]
  >>
  /JPEG2000ColorACSImageDict <<
    /TileWidth 256
    /TileHeight 256
    /Quality 30
  >>
  /JPEG2000ColorImageDict <<
    /TileWidth 256
    /TileHeight 256
    /Quality 30
  >>
  /AntiAliasGrayImages false
  /CropGrayImages true
  /GrayImageMinResolution 300
  /GrayImageMinResolutionPolicy /OK
  /DownsampleGrayImages true
  /GrayImageDownsampleType /Bicubic
  /GrayImageResolution 300
  /GrayImageDepth -1
  /GrayImageMinDownsampleDepth 2
  /GrayImageDownsampleThreshold 1.50000
  /EncodeGrayImages true
  /GrayImageFilter /DCTEncode
  /AutoFilterGrayImages true
  /GrayImageAutoFilterStrategy /JPEG
  /GrayACSImageDict <<
    /QFactor 0.15
    /HSamples [1 1 1 1] /VSamples [1 1 1 1]
  >>
  /GrayImageDict <<
    /QFactor 0.15
    /HSamples [1 1 1 1] /VSamples [1 1 1 1]
  >>
  /JPEG2000GrayACSImageDict <<
    /TileWidth 256
    /TileHeight 256
    /Quality 30
  >>
  /JPEG2000GrayImageDict <<
    /TileWidth 256
    /TileHeight 256
    /Quality 30
  >>
  /AntiAliasMonoImages false
  /CropMonoImages true
  /MonoImageMinResolution 1200
  /MonoImageMinResolutionPolicy /OK
  /DownsampleMonoImages true
  /MonoImageDownsampleType /Bicubic
  /MonoImageResolution 1200
  /MonoImageDepth -1
  /MonoImageDownsampleThreshold 1.50000
  /EncodeMonoImages true
  /MonoImageFilter /CCITTFaxEncode
  /MonoImageDict <<
    /K -1
  >>
  /AllowPSXObjects false
  /CheckCompliance [
    /None
  ]
  /PDFX1aCheck false
  /PDFX3Check false
  /PDFXCompliantPDFOnly false
  /PDFXNoTrimBoxError true
  /PDFXTrimBoxToMediaBoxOffset [
    0.00000
    0.00000
    0.00000
    0.00000
  ]
  /PDFXSetBleedBoxToMediaBox true
  /PDFXBleedBoxToTrimBoxOffset [
    0.00000
    0.00000
    0.00000
    0.00000
  ]
  /PDFXOutputIntentProfile ()
  /PDFXOutputConditionIdentifier ()
  /PDFXOutputCondition ()
  /PDFXRegistryName ()
  /PDFXTrapped /False

  /CreateJDFFile false
  /Description <<

    /BGR <>
    /CHS <FEFF4f7f75288fd94e9b8bbe5b9a521b5efa7684002000410064006f006200650020005000440046002065876863900275284e8e9ad88d2891cf76845370524d53705237300260a853ef4ee54f7f75280020004100630072006f0062006100740020548c002000410064006f00620065002000520065006100640065007200200035002e003000204ee553ca66f49ad87248672c676562535f00521b5efa768400200050004400460020658768633002>
    /CHT <FEFF4f7f752890194e9b8a2d7f6e5efa7acb7684002000410064006f006200650020005000440046002065874ef69069752865bc9ad854c18cea76845370524d5370523786557406300260a853ef4ee54f7f75280020004100630072006f0062006100740020548c002000410064006f00620065002000520065006100640065007200200035002e003000204ee553ca66f49ad87248672c4f86958b555f5df25efa7acb76840020005000440046002065874ef63002>
    /CZE <>
    /DAN <>
    /DEU <>
    /ESP <>
    /ETI <>
    /FRA <>
    /GRE <>

    /HRV (Za stvaranje Adobe PDF dokumenata najpogodnijih za visokokvalitetni ispis prije tiskanja koristite ove postavke.  Stvoreni PDF dokumenti mogu se otvoriti Acrobat i Adobe Reader 5.0 i kasnijim verzijama.)
    /HUN <>
    /ITA <>
    /JPN <FEFF9ad854c18cea306a30d730ea30d730ec30b951fa529b7528002000410064006f0062006500200050004400460020658766f8306e4f5c6210306b4f7f75283057307e305930023053306e8a2d5b9a30674f5c62103055308c305f0020005000440046002030d530a130a430eb306f3001004100630072006f0062006100740020304a30883073002000410064006f00620065002000520065006100640065007200200035002e003000204ee5964d3067958b304f30533068304c3067304d307e305930023053306e8a2d5b9a306b306f30d530a930f330c8306e57cb30818fbc307f304c5fc59808306730593002>
    /KOR <FEFFc7740020c124c815c7440020c0acc6a9d558c5ec0020ace0d488c9c80020c2dcd5d80020c778c1c4c5d00020ac00c7a50020c801d569d55c002000410064006f0062006500200050004400460020bb38c11cb97c0020c791c131d569b2c8b2e4002e0020c774b807ac8c0020c791c131b41c00200050004400460020bb38c11cb2940020004100630072006f0062006100740020bc0f002000410064006f00620065002000520065006100640065007200200035002e00300020c774c0c1c5d0c11c0020c5f40020c2180020c788c2b5b2c8b2e4002e>
    /LTH <>
    /LVI <>
    /NLD (Gebruik deze instellingen om Adobe PDF-documenten te maken die zijn geoptimaliseerd voor prepress-afdrukken van hoge kwaliteit. De gemaakte PDF-documenten kunnen worden geopend met Acrobat en Adobe Reader 5.0 en hoger.)
    /NOR <>
    /POL <>
    /PTB <>
    /RUM <>
    /RUS <>
    /SKY <>
    /SLV <>
    /SUO <>
    /SVE <>
    /TUR <>
    /UKR <>
    /ENU (Use these settings to create Adobe PDF documents best suited for high-quality prepress printing.  Created PDF documents can be opened with Acrobat and Adobe Reader 5.0 and later.)
  >>
  /Namespace [
    (Adobe)
    (Common)
    (1.0)
  ]
  /OtherNamespaces [
    <<
      /AsReaderSpreads false
      /CropImagesToFrames true
      /ErrorControl /WarnAndContinue
      /FlattenerIgnoreSpreadOverrides false
      /IncludeGuidesGrids false
      /IncludeNonPrinting false
      /IncludeSlug false
      /Namespace [
        (Adobe)
        (InDesign)
        (4.0)
      ]
      /OmitPlacedBitmaps false
      /OmitPlacedEPS false
      /OmitPlacedPDF false
      /SimulateOverprint /Legacy
    >>
    <<
      /AddBleedMarks false
      /AddColorBars false
      /AddCropMarks false
      /AddPageInfo false
      /AddRegMarks false
      /ConvertColors /ConvertToCMYK
      /DestinationProfileName ()
      /DestinationProfileSelector /DocumentCMYK
      /Downsample16BitImages true
      /FlattenerPreset <<
        /PresetSelector /MediumResolution
      >>
      /FormElements false
      /GenerateStructure false
      /IncludeBookmarks false
      /IncludeHyperlinks false
      /IncludeInteractive false
      /IncludeLayers false
      /IncludeProfiles false
      /MultimediaHandling /UseObjectSettings
      /Namespace [
        (Adobe)
        (CreativeSuite)
        (2.0)
      ]
      /PDFXOutputIntentProfileSelector /DocumentCMYK
      /PreserveEditing true
      /UntaggedCMYKHandling /LeaveUntagged
      /UntaggedRGBHandling /UseDocumentProfile
      /UseDocumentBleed false
    >>
  ]
>> setdistillerparams
<<
  /HWResolution [2400 2400]
  /PageSize [612.000 792.000]
>> setpagedevice


